
PROTOKÓŁ NR XXIV/2008PROTOKÓŁ NR XXIV/2008
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzyniez sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie

odbytej 27 listopada 2008 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiegoodbytej 27 listopada 2008 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
w Węgorzyniew Węgorzynie

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1630 a zakończyło o godz. 20 50

Ad 1 a
Przewodnicząca Rady Miejskiej - otwieram XXIV sesję Rady Miejskiej w Węgorzynie. Witam 
wszystkich przybyłych witam szanownych gości sołtysów, Panią Burmistrz, wszystkich obecnych. 
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdzam  quorum (Lista  obecności  radnych  stanowi 
załącznik nr 1, lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2, do niniejszego protokołu) 
i ogłaszam 15 minutowa przerwę a na Sali obrad bardzo proszę o pozostanie sołtysów i radnych.

- 15 minut przerwy -

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kończymy przerwę przechodzimy do przedstawienia 
porządku sesji. Bardzo proszę, jeśli są wnioski podejrzewam, że tu Pani Burmistrz chciałaby coś 
wnieść do porządku obrad

Pani Burmistrz – Wysoka Rado proszę o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji 
druk nr 4 a i nowy projekt na druku nr 18.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem wniosku Pani Burmistrz o 
wprowadzenie druku 4 a i 18. Kto jest za proszę o podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś wnioski? Nie widzę kto jest za 
przyjęciem porządku obrad z wprowadzonymi dwoma projektami uchwał? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Porządek  został przyjęty
I. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum
b) przedstawienie porządku sesji
c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

II. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

III. Informacje Burmistrza:
1) z działalności Związku R - XXI – druk nr 1
2) z zakresu gospodarki odpadami na terenie Gminy Węgorzyno – druk nr 2
3) z działalności między sesjami (ustna)
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IV. Informacja Przewodniczącej Rady z analizy oświadczeń majątkowych radnych 

V. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2008 – druk nr 3
2) zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2008 – druk nr 4
3) zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2008 – druk nr 4 a

4) zmieniająca  uchwała  Nr  XXIII/210/2008  Rady  Miejskiej  w  Węgorzynie  z  dnia  21 
października 2008 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień 
w tym podatku – druk nr 5

5) wysokości stawek opłaty targowej – druk nr 6

6) określenia stawek w podatku od środków transportowych – druk nr 7

7) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych – druk nr 8

8) zwolnień opłacie targowej i w opłacie od posiadania psów – druk nr 9

9) obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego – druk nr 10

10) wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  trybie  bez  przetargowym  na  czas  nieoznaczony 
nieruchomości gruntowych oznaczonych nr 65, 66 i 67 położonych w obrębie nr 1 miasta 
Węgorzyno i nr 46 położonej w obrębie Połchowo, gmina Węgorzyno – druk nr 11

11) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w obrębie nr 1 miasta 
Węgorzyno przy ul. Jagiellońskiej – druk nr 12

12) opłaty od posiadania psów – druk nr 13

13) przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Węgorzyno  z  organizacjami  pozarządowymi  i 
innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2009” – druk nr 14

14) Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na 2009 – 
druk nr 15

15) Likwidacja Biura Obsługi Szkół i Przedszkoli – druk nr 16

16) kierunków działania Burmistrza w zakresie budownictwa socjalnego w Gminie – druk nr 17

17) upoważnienia  Burmistrza  Węgorzyna  do  zatwierdzenia  projektu  współfinansowanego  z 
Europejskiego Funduszu Społecznego – druk nr 18

VI. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich 
sesjach

VII. Wolne wnioski i komunikaty
VIII. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kolejny  punkt  przyjęcie  protokołu  z  poprzedniego 
posiedzenia. Protokół był wyłożony w Biurze Rady jak również dzisiaj można było się z nim 
zapoznać, czy są jakieś uwagi do protokołu z poprzedniego posiedzenia? nie widzę, kto jest za 
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przyjęciem  protokołu  z  poprzedniego  posiedzenia  Rady  Miejskiej?  Kto  jest  za  proszę  o 
podniesienie reki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 11 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1 
Protokół został przyjęty
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kolejny  punkt  interpelacje  wnioski  i  zapytania  radnych. 
Bardzo proszę Państwa radnych o zabieranie głosu

Radna Kamińska – ja chciałam przypomnieć  tam w Runowie przy bibliotece nie ma lampy 
myśmy już kilka razy mówili  tam jest słup wszystko jest tylko dziwnym trafem nie ma jednej 
lamy, bardzo proszę, bo teraz ludzie do biblioteki idą i jest ciemno. Druga sprawa, o która proszę 
w imieniu Szkoły Runowo i rodziców proszę przeanalizować odjazdy uczniów szczególnie wtorki 
i środy nie ma autobusu o godzinie dwunastej i okazuje się, że dzieci na odjazd do domu czekają 
ponad dwie godziny, więc jeśli to jest możliwe proszę przeanalizować te odjazdy żeby nie czekały 
dzieci.

Radny Hlib  – na  poprzednich  sesjach prosiłem o przyjrzenie  się  drzewom tam chodziło  o 
podkrzesanie  gałęzi  suchych faktycznie  cześć  prac  została  wykonana  tylko  nie  wiem,  kto  to 
wykonywał, bo zostawił gorszy śmietnik po sobie niż był przed. Druga sprawa dotyczy sytuacji w 
Sielsku  rozmawiamy cały czas nad likwidacjom szkół w Mieszewie  i  Sielsku  i  zastąpienie  ich 
punktami  przedszkolnymi  filia  przedszkola  Węgorzyńskiego,  ale  docierają  sygnały,  że  jest 
koncepcja sprzedania budynku szkolnego jak i świetlicy wiejskiej, chciałbym tutaj żeby Pani się 
jasno wypowiedziała ile w tym może jest bajki ile może prawdy i jak to wygląda? Trzecie moje 
zapytanie dotyczy diety dla sołtysów za ostatnie posiedzenie dostałem informacje przed sesja, że 
dieta nie została wypłacona

Radny Kaliciński – na wysokości Runowskiej a Nowy Świat tam jest klon zeschnięty i teraz jak 
był przekop robiony tutaj na wysokości dawnych magazynów jest dziura bardzo głęboka i to jest 
świeże i tam ludzie zaczną rwać zawieszenia to jest do drogi powiatowej

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko– dochodzą do mnie głosy takie, że wręcz poluje się na 
naszych mieszkańców w taki sposób, że po prosu stawia się ten radar w takim miejscu gdzie nie 
powinien być wręcz polowanie tam gdzie są dzieci gdzie jest szkoła gdzie jest największy ruch 
tego fotoradaru nie ma natomiast choćby wjazd od strony Łobza do Węgorzyna jest ograniczenie 
do 40 później jest napis Węgorzyno później jest tablica teren zabudowany to jest ileś set metrów i 
tylko się przekroczy znak i ciach ja jeszcze nie miałem tych przyjemności, że mi zdjęcie zrobili, 
ale myślę, jeżeli już to robią to robić to w takich miejscach żeby był pożytek z tego. Przy okazji 
mi się nasuwa praca naszego strażnika, ponieważ poza Węgorzynem to nie wiem czy on wie, jakie 
są miejscowości w naszej gminie czy nie wystarczy pojechać na przystanki czy do Zwierzynka czy 
do Mieszewa tam można spotkać puszek petów to jest wręcz coś strasznego mamy już jakieś 
świetlice,  które  działają  albo  nie  działają  nie  wiem,  ale  to,  co  się  dzieje  na  tej  prowincji  to 
naprawdę wolna amerykanka w tym temacie. Można by tego strażnika wykorzystać chociażby w 
temacie  mieliśmy  kilka  dni  zimy  i  też  mieszkańcy  nie  widza  czy  odśnieżanie  to  jest  ich 
obowiązkiem czy nie jest jak nie wiedzą to trzeba by ich pouczyć. Temat dowozu dzieci z Sielska 
do Runowa do szkoły chodzi o powroty znana jest już chyba sprawa Pani Burmistrz, ponieważ 
tam jest  taka  sytuacja  teraz,  że  dzieci  są  dowożone  teraz  do  centrum  wioski  na  ta  kolonie 
północną muszą iść prawie 2 kilometry idąc to jest taka sytuacja, że tam jakieś duże psy latają 
jakieś zagrożenie jest teraz po 16 czy tam 16:30 to już ciemno jest myślę, że jest to obowiązek 
gminy i należałoby to rozwiązać w ten sposób żeby te dzieci były dowożone jak kiedyś były.
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Radny Kaliciński – Pani Burmistrz ja..może tego strażnika trzeba dopomóc w biurze, bo on jest 
zawalony tymi dokumentami właśnie z radaru i on siedzi w tych papierach i nie ma, kiedy wyjść i 
nie ma, kiedy pojechać na te wioski

Radny Kłosiński – ja poprę Pana Przewodniczącego jak mówi, że w Sielsku trzeba dzieci 
dowieźć na kolonię to ja bym Panią Burmistrz poprosił aby moje dzieci tak samo z krzyżówki 
przez las które idą na Sulice żeby tak samo autobus przywoził, niestety moje dzieci chodziły i 
chodzą i taki maluch teraz do zerówki chodzi dzieciak.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ja  również  chciałbym  zabrać  głos  w  tym  punkcie 
interpelacja dotyczy firmy PUWiS operatora wodociągów bardzo dużo osób mieszkańców naszej 
gminy przychodzi na dyżury Przewodniczącej Rady i przedstawiają swoje problemy z tą firmą po 
dzień dzisiejszy a mamy już koniec listopada nadal osoby nie maja podpisanych umów, umowy są 
podpisywane podpisane jednostronnie przez PUWiS umowa wiemy to jest kompromis prawa i 
obowiązki jednej strony i drugiej strony i w momencie, kiedy PUWiS przysyła podpisana taka 
umowę  mieszkaniec  modyfikuje  i  podpisuje  momencie,  kiedy  dostosowuje  do  swojego 
stanowiska  one znowu nie są  honorowane tu uważam, że w sprawę powinna wkroczyć  Pani 
Burmistrz żeby sprawę uregulować wszystko może żeby doszło do spotkania z przedstawicielami 
PUWiSu u nas w gminie gdzie spotkanie z dużym wyprzedzeniem zorganizowane obwieszczone 
o takim spotkanie, bo podejrzewam, że bardzo dużo ludzi by na takie spotkanie przyszło właśnie 
w celu wyjaśnienia tych spraw. Poza tym umowa przesyłana jest uważana przez mieszkańców za 
jednostronną, że odbiorca jest zobowiązany do wielu rzeczy natomiast praw nie ma żadnych a 
prawa ma jedynie firma PUWiS, że limitowana jest ilość pobranej wody nie wiadomo co się stanie 
jeśli tej wody wybiorą więcej niż jest wpisane w umowie nie wiadomo co się stanie jeśli wybiorą 
mniej.  Myśmy  tą  kwestie  poruszali  na  sesji  na  początku  tego  roku  był  Pan  Sobieralski 
uzgadnialiśmy pewne rzeczy wypowiadał swoje stanowisko np. na temat tego żeby nie dosyłać im 
ksero aktów notarialnych niestety wczoraj  miałam w ręce pismo gdzie prosi  się o ksero aktu 
notarialnego, więc te uzgodnienia, które razem wypracowaliśmy z Prezesem firmy na początku 
tego roku nie są honorowane. Większość mieszkańców nie wie, że na terenie gminy jest nowy 
operator wody ja  we wcześniejszych interpelacjach prosiłam Pani Burmistrz żeby wystąpiła z 
takim komunikatem do mieszkańców porozklejane na sołectwach, które ten operator obsługuje 
w gablotach w Urzędzie. Nie wiem proszę wymyśleć jakiś sposób żeby te sprawy wyjaśnić i myślę, 
że dobrym sposobem jest zorganizowanie spotkania z prezesem firmy i z mieszkańcami. Mam 
jeszcze pytania, co z drogą w Gardnie? Na jakim etapie są zakończenia tej całej inwestycji? Co z 
droga w Ginawie? Wiem, że pieniądze, które mieliśmy w budżecie Pani Burmistrz mówiła, że w 
części były przeznaczone dla firmy, która miała połatać najpotrzebniejsze miejsca, wiem, że w 
Ginawie było to zrobione tylko w miejscu gdzie łączy się droga z drogą krajową natomiast po 
dwóch stronach tej drogi są głębokie wyrwy ludzie chcąc przejść to brodzą po kostki w wodzie. I 
co z droga do Storkowa również była składana interpelacja na sesji są wielkie dziury, bo wiemy, 
że tam jest transport ciężki, że pobocza są również wyboiste nie ma nawet w momencie, kiedy 
mija się z ciężarowym samochodem nie ma możliwości uciec na pobocze, bo grozi to urwaniem 
zawieszenia. Ja mówię o skrzyżowaniu w kierunku Kopalni.

Pani Burmistrz – to nie jest nasza droga

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale jest chyba na terenie naszej gminy?

Pani Burmistrz – nie, nie 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej –  ale  w części  chyba jest,  przecież  pola  mamy po dwóch 
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stronach 

Pani Burmistrz – to już jest Gmina Ińsko

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to proszę wystosować pismo, bo z tej drogi korzystają nasi 
mieszkańcy. Mam pytanie, na jakie zadanie drogę złożyła Pani wniosek z narodowego programu 
dróg lokalnych  ponieważ  21  listopada  miną  termin  złożenia  i  pewno już wiadomo na jaką  i 
interesuje  mnie ile  wynosi  wkład własny na to zadanie.  Mam jeszcze  kilka  mniejszych spraw 
monitów  tak  jakby  proszę  ponownie  o  odpowiedź  w  sprawie  bezzasadnych  zwoływanych 
Komisji  wspólnych.  Mam  pytanie,  co  zrobiła  Pani  w  temacie  zorganizowania  konkursu  na 
stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim, bo w piśmie od wojewody 
zaznaczone to było, że miało to być bezzwłocznie miesiąc mina.

Radna Kamińska – Pani Burmistrz na Komisji  w poniedziałek dowiedzieliśmy się,  że na te 
drogi oświetlenia te trzy Chwarstno, Runowo i Cieszyno na Runowo jeszcze nie ma projektu czy 
na  dzień  dzisiejszy  już  jest  i  czy  będzie  to  zrobione  w tym roku,  bo chciałabym mieć  takie 
zapewnienia 

Radny Kłosiński – a ja chciałbym się was wszystkich radnych zapytać czy wiecie o tej dziurze 
jak się wyjeżdża, bo po ostatnim jak był śnieg to jak żem walną, bo to tak ładnie się wyrównało 
jak się do kościoła wjeżdża tam jest taka potężna to nie jest wyrwa, bo tam jest studzienka i wy 
wszyscy nie wiecie o tej dziurze, bo naprawdę tak zawsze się ją omija, ale akurat śnieg zapadał i 
trafiłem i żeby mi Pani Burmistrz później nie musiała zapłacić za urwane zawieszenie 

Radny  Cierpisz –  ja  do  Pani  Burmistrz  uczestniczyłem  w  debacie  w  Cieszynie  gdzie  był 
przedstawiciel PUWiSu I po całej tej debacie z mieszkańcami to mam takie pytanie czy bierze 
Pani pod uwagę zmianę operatora? Bo z tego co ja wywnioskowałem z tego spotkania to jest 
firma nie kompetentna jest tyle skarg, wysyłają nie takich ludzi do spisywania wodomierza i ja 
bym się tu zastanowił

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja może jeszcze jedno zdanie chciałabym dopowiedzieć do 
sprawy PUWiSu ludzie otrzymują faktury gdzie oprócz normalnego odczytu i obmiaru kwoty, 
jaką maja zapłacić maja wpisy dodatkowo doliczono różnicę z wodomierza głównego ludzie nie 
wiedzą o co chodzi a to nie są małe m 3 tylko są nawet 15 m 3 na jednej fakturze maja doliczone i 
nie widzą na jakiej podstawie i dlaczego mimo, że mają w umowie ryczałt nie wiedząc z kąt te 
dodatkowe

Radny Kaliciński – są takie sytuacje, że ryczałt 3,5 m za osobę gdzie wszędzie jest 5 m na osobę 
a później nie widomo jak oni liczą tą nadwyżkę czy jako kara  

Radny Kłosiński – bo Pani Przewodnicząca na Wiewiecku jest tak, że nie bierze wody a musi 
płacić ja rozumie jakby za licznik brali 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli nie ma a są proszę radny Kołodyński

Radny Kołodyński – ja mam zapytanie chciałbym zapytać się czy Pani ma zamiar zakupić dla 
mnie karnet do myjni samochodów, bo z tego, co wyczytałem na stronie tej taka była sugestia 
mieszkańca.  Pani Burmistrz z całym szacunkiem, ale  mnie,  jako prezesa i  współgospodarzem 
OSP,  bo  Pani  jest  gospodarzem  nikt  nie  pytał  czy  przedstawione  fakty  na  stronie  Urzędu 
Miejskiego były prawdziwe czy nie Pani mimo wszystko odpowiedziała temu mieszkańcowi, że 
choć właściwie nam pogrożono, bo nikt z nami nie rozmawiał ani Pani ani Pani pracownicy i 
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dobrym było by zwyczajem, aby co dotyczy OSP rozmawiać, że mną albo z moim zastępcą to 
chyba  nakazuje  dobro,  obyczaj  nie  trzeba  być  jakimś  super  biegłym  w  tych  sprawach,  aby 
porozmawiać wspólnie. Drugie pytania mam takie właściwie skierowane od części mieszkańców 
Węgorzyna  nie  ukrywam,  że  tez  moich  wyborców  czy  zamierza  Pani  przeprosić  Pana 
Brodzińskiego  za  to,  co  się  do  tej  pory  działo?  Czyli  ABW,  media  rozgłos,  szum kapitalna 
reklama dla Węgorzyna mam takie wrażenie, że nie ważne, co się mówi ważne, aby się mówiło i 
to moje pytanie czy przeprosi Pani Pana Brodzińskiego i wszystkich tych, którzy zostali wplatani 
w tą aferę malutką?

Przewodnicząca Rady Miejskiej – mamy okres zimowy pierwsze opady śniegu mamy już za 
sobą chodzi mi konkretnie o drogi o przygotowanie drogowców do zapewnienia bezpieczeństwa 
na  drodze i  konkretnie  już  taki  zarzut  droga,  którą  często jeżdżę  a  jest  to  droga  z  Runowa 
Pomorskiego na Siedlice jest to droga powiatowa nie było śladu ani ziarenka piasku i tam się 
zrobiła piękna tafla lodu wyślizgana trochę mieliśmy temperatury wyższe trochę opadły była po 
prostu wyślizgana i nie było widać żeby tam pług przejechał było pokruszone lód, który jak było 
słychać jak pod kołami strzela i niszczy opony i była szklanka. Chciałbym wykorzystać tutaj taką 
możliwość,  że mamy na Sali  Pana Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych jeśli  Państwo radni 
maja  jeszcze  jakieś  tematy  drogowe  przede  wszystkim  dróg  powiatowych  to  bardzo  proszę 
przedstawić i myślę, że Pan nam odpowie i zapewni, że drogowcy nie zaśpią przy następnych 
opadach 

Radny Kłosiński – ja zgłaszałem, że są znaki poprzewracane, bo nadmiar siły mieli dzieci czy 
dorośli taki znak wyrwać i już jest półtora tygodnia to jest Węgorzyno Przytoń. Tam jest albo to 
zabetonujcie, bo w moim obrębie ludzie mają nadmiar siły, bo to już nie jest pierwszy raz to jak 
już nie mogą wyrwać go to zegną to go zabetonujcie tą rurę, bo to naprawdę jest 

Sołtys  Korcz -  ..tej  przeszkody..to  dostałem pismo,  że  nie  ma  takiej  potrzeby  zakładać,  bo 
mieszkańcy  mogą  sobie  poboczami  chodzić  mi  się  wydaje,  że  to  jest,  co  najmniej  śmieszna 
odpowiedź, bo nie ma chodników jest skarpa atu gdzie ja mieszkam jest akurat rodzina gdzie 
mają dziecko upośledzone i często ono sobie wybiega na ulice na środek nieraz człowiek oczy 
zamyka, bo tak jakoś się zdarza, że samochód nie nadjedzie, ale kiedyś nadjedzie 

Sołtys Sobczyk – ja chciałem podziękować Panu Bernackiemu, ponieważ te wszystkie opady 
super elegancko te wszystkie opady ten jeździł na drogę na Cieszyno naprawdę dziękuję i jeszcze 
była godzina 22 i jeszcze jeździł..

Radny  Kaliciński –  było  składane  pismo  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych  przez  gminę  w 
Runowie wieś to jest tam pozwolenie było i już półtora roku mija od złożenia tego dokumentu i 
te drzewa jak stoją tak się rozsypują

Radny Cierpisz – mam sprawę w Trzebawiu tego progu zwalniającego zebranie wiejskie podjęło 
uchwałę aby go zdemontować a założony został na wniosek nawet nie mieszkańca wsi a turysty i 
on miał być założony gdzie indziej a gmina go zakupiła założyła na drodze powiatowej on jest 
tak niepotrzebny tu nawet niektórzy sołtysi potwierdzą, że ja nawet własnym sprzętem bym go 
zdemontował i żeby przenieść go tam gdzie on naprawdę jest potrzebny. Ja wnioskuję, żeby go 
zdjąć 

Sołtys  Dobrucki –  droga  z  Przytoni  do  Brzeźniaka  Panie  Dyrektorze  zaczęliśmy  ją  tam 
poszerzać, odświetlać ten asfalt i tam trzeba by dokończyć i również drzewa główna prosta już do 
Brzeźniaka asfalt jest podrywany przez te topole i mi się wydaje, że one bardzo blisko rosną i co 
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topola jest pęknięcie i korzeń do góry podnosi asfalt mi się wydaje, że one powinny ulec ścięciu 
dziękuję

Sołtys  Wyciszkiewicz –  nam chodzi  o  przycinkę  gałęzi  na  drzewach dębowych  na  drodze 
wyjazdowej do Runowa koło młyna bo tam prawie samochód ciężarowy nie może przejechać 

Sołtys Wojnarowski – a ja w sprawie tej drogi Połchowo Winniki tam na tej drodze to się cuda 
dzieją jest oznakowanie wnioskowałem o próg, ale na piśmie dostałem, że niepotrzebny jest, ale 
niech ktoś przyjedzie do kontroli między 7 a 9 rano, co się dzieje autobusy np. jeden zwróciłem 
mu uwagę to zmniejszał prędkość do 40 a dwa białe na Winniki 60 ja bym prosił żeby coś z tym 
zrobić 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – proszę Państwa specjalnie przyjechałem na sesję, bo jestem na 
trzeciej i po tej akcji zimowej jest właśnie dużo pytań do Zarządu Dróg i wyprzedzając te pytania 
przewidując, że będą. Proszę Państwa po kolei, jeżeli chodzi o przygotowanie do zimy uważam, 
że jesteśmy dobrze przygotowania oczywiście na nasze możliwości, bo wiadomo, że zwalczanie 
zimy jest funkcją pieniędzy gdzie jest cymes? Cymes jest w momencie podejmowania decyzji czy 
ma samochód wyjeżdżać czy nie musicie mieć Państwo świadomość, że wyjazd na nasz Powiat 
akcji zimowej jednorazowej kosztuje nas 12.000 zł  przez te trzy dni tej nawałnicy wydaliśmy w 
błoto śniegowe 72.000 zł czyli dobrej klasy samochód dlatego to nie jest tak że my nie wiemy, że 
trzeba odśnieżać ale czasami robimy to w ostatnim momencie bo naszym celem jest utrzymanie 
przejezdności  drogi  a  nie utrzymanie jej  w komfortowej  sytuacji,  bo na komfortową sytuację 
jeszcze Polskę i naszego powiatu i sądzę, że żadnej Gminy nie stać ale ja odpowiada, żeby drogi 
były przejezdne i  jeżeli  nie  są  przejezdne  proszę  do mnie zgłaszać interwencyjnie  oczywiście 
będziemy robić to a u nas umowę jeżeli chodzi o Gminę Węgorzyno mamy podpisane z firmą 
Pana Makarskiego bardzo dobrze nam się współpracuje jest to także jedyna firma bo nikt nie 
chce  robić  zimowego utrzymania  mam ogromne problemy żeby,  kogo kol  wiek namówić.  A 
dlaczego nie chcą robić? Prosta sprawa żadnej firmy nie stać, aby utrzymać się tylko z zimowego 
utrzymania, bo jest to sezonowa sprawa wymaga bardzo dużo drogiego sprzętu, utrzymanie ludzi 
przecież  to  całą  noc  trzeba  być  w  pogotowiu  taki  człowiek  musi  mieć  płacone,  że  jest  w 
pogotowiu jest to bardzo dużo problemów, które ma wykonawca, ale na szczęście na całej gminie 
udało się te umowy podpisać  i  akcja tej  zimowej  nawałnicy przeszła jakoś dobrze,  ponieważ 
szczególnie  z  Gminy  Węgorzyno  nie  było  jakiś  akcji  takich,  które  byłby  przez  nas 
nieprzewidziane. Jeżeli chodzi o znaki to oczywiście trzeba te znaki poprawić jak go wzmocnić? 
Różne metody robiliśmy kołkowaliśmy te znaki przyspawaliśmy wąsy aby nie mógł przekręcić nic 
nie pomaga jeżeli ktoś się uprze na znak to się uprze jedyne wyjście to proszę zgłaszać jestem 
zdziwiony, że Pan zgłaszał a nie było reakcji to muszę sprawdzić dlaczego reagujemy natychmiast 
chyba, że nie mamy znaków, bo trzeba czasami zamówić

Radny Kłosiński – to nie jest jeden znak tam jest ich chyba 5 sztuk 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – my od tego jesteśmy żeby to popoprawiać czasami nie mamy 
znaków, które zostały zniszczone, bo nie mamy aż tak dużo pieniędzy żeby zamawiać na zapas, 
dlatego czasami to trwa zanim znaki do nas przyjdą zamówione gotowe.

Radny Kłosiński – jakby Pan szukał jednego znaku to na samej górze jest byli tacy mocni, że na 
sama górę wynieśli

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja proponuję,  jeżeli  będziecie się Państwo wybierać w te 
rejony to proszę się skontaktować z radnym on wszystko pokarze 
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Dyrektor  ZDP  Pan  Bernacki –  jeżeli  chodzi  o  stopery  to  nie  mógł  Pan  dostać  takiej 
odpowiedzi jak Pan powiedział bo jest to odpowiedź arogancka nie wieżę w to dlatego, że nigdy 
byśmy takiego pisma nie wysłali 

Sołtys Korcz – było tak napisane ludzie poboczami a jeżeli chodzi o Połchowo to tego znaku nie 
postawią, bo będzie się wprowadzało w błąd kierowców 
Dyrektor ZDP Pan Bernacki – a to już, co innego też nie mogło być tak napisane 

Sołtys Wojnarowski – tak, tak pisało 

Sołtys Korcz – tak pisało, bo dostaliśmy wszyscy jednakowe pisma 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – pierwsza sprawa, jeśli chodzi o stawianie znaków to decyzje 
podejmuje Wydział Komunikacji w Starostwie Powiatowym nie my wykonujemy oznakowanie, 
jeżeli jest decyzja, że trzeba postawić znak do nas przychodzi pismo my mamy postawić znak nie 
dyskutować, bo my jesteśmy takim jakby wykonawcą my tylko utrzymujemy drogi a nie nimi nie 
decydujemy o oznakowaniu. Ja sądzę, że odpowiedź była taka, że jest to droga bez chodnika to 
nie ma innej możliwości i trzeba poruszać się poboczami 

Sołtys  Korcz –  jest  napisane  jeszcze,  że  jest  tak  mały  ruch  ludzi  pieszych  to  nie  ma takiej 
potrzeby 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – jesteśmy przeciwnikami stawiania zbyt dużo ilości ograniczeń 
nawierzchni tych garbów, dlatego, że wbrew pozorom z naszej obserwacji z opinii fachowców 
wynika, że one stwarzają wręcz zagrożenie niż przeciwdziałają tym zagrożeniom, bo większość 
kierowców niestety  nie  zwracając uwagę na  znak powodują,  że samochód podbija  wtedy ten 
samochód ulega awarii  traci równowagę i  tak dalej.  Jeżeli  jest decyzja Starostwa, że taki  garb 
trzeba położyć to my go położymy..jeżeli dostał Pan odpowiedź negatywna proszę się od niej 
odwołać, bo ja tutaj Panu nie pomogę to jest decyzja Wydziału Komunikacji takie sprawy.. Jeżeli 
chodzi o utrzymanie dróg muszę Państwu powiedzieć, że w Powiecie Łobeskim nie ma żadnej 
drogi, której będziemy utrzymywać..czarnej drogi nie ma takiej drogi, ponieważ takie utrzymanie 
jest za drogie będą się zdarzać takie sytuacje jak u Pana, kiedy budynek jest zbyt blisko drogi 
usytuowany i będzie ochlapywany na to nie ma rady

Sołtys Sobczyk – jest postawić ekran..

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – to jest inwestycja, która wymaga pozwolenia na budowę ja nie 
mówię  nie,  ale  musi  to  być  też  logiką  też  podparte  i  analizom  wydatkowania  pieniędzy 
publicznych. Proszę Państwa Runowo wieś drzewa jest zgoda, aby te drzewa wyciąć bodajże Pani 
Burmistrz nam dała zgodę, ale nie możemy znaleźć wykonawcy i to jest problem mam nadzieje, 
że do końca roku może nie, ale w styczniu lub w lutym drzewa w Runowie powinny być wycięte, 
bo to jest  najlepszy  okres żeby je  wyciąć.  Gałęzie przyjąłem do informacji  kolejna,  bo teraz, 
podkrzesywujemy  żeśmy  przerwali  Rogówko,  bo  była  pilna  interwencja  w  Resku,  ale  wróci 
Rogówko skończy pójdzie może i ta jak będzie chciał, bo to też łaskę robi za materiał ja mu za to 
nie płacę nie zawsze po prostu mu się opłaca.

Radny Kłosiński – proszę Pana a ten Pan, co robił na Rogówku to złożył te wszystkie gałęzie, 
bo interweniowałem u Pani Burmistrz i on złożył na drodze, nie wiem czy on to będzie śrutował 
czy on to zostawił 
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Dyrektor ZDP Pan Bernacki – proszę Pana o tym mówi ustawa o ochronie środowiska albo to 
wywieść w miejsce..albo to ześrutować

Radny Kłosiński – a jaki to jest okres?

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – proszę Pana nie ma tutaj, jeżeli to nie przeszkadza

Radny Kłosiński – to jest droga polna 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – jeżeli to jest na drodze to musi to jak najszybciej ale jeżeli to jest 
w miejscu ustronnym gdzie nie zagraża ruchu drogowego

Radny Kłosiński – to, jeśli pieniądze wziął

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – właśnie nie wziął i tu jest cały cymes 

Radny Kłosiński – to jak on za gałęzie nie bierze pieniędzy?

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – właśnie nie, bo my nie płacimy mu za to 

Radny Kłosiński – ale jest zobligowane 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – jest zobligowany zgadzam się czy coś pominąłem

Sołtys Dobrucki -  Brzeźniak poszerzenie tej drogi, drzewa

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – tak oczywiście będziemy to robić, bo mamy ta maszynę, proszę 
Państwa ja jestem zwolennikiem wycinania wszystkich drzew mamy zgodę już też czekamy na 
wykonawcę ogłosiliśmy przetarg w tamtym roku nikt się nie zgłosił, ekolodzy maja inne zdanie, 
ale jednak przeważa zdanie, że trzeba je wyciąć

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  tylko  tak  na  zaś  Panie  radny  proszę  się  przygotować 
wszystko spisać 

Radny Kaliciński - … Resko tutaj Węgorzyno jak się dowiadujemy na dzisiejszy dzień będzie 
robiona id ronda w Węgorzynie do przejazdu w Runowie już projekt jest zrobiony? A pamięta 
Pan ten projekt?

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – wzrokowo, niech Pan pyta

Radny Kaliciński – chodzi czy jest ujęty chodnik jadąc z Węgorzyna na odcinku sklep przejazd 

Dyrektor ZDP Pan Bernacki – tak, ale nie przejazd kolejowy tylko do skrzyżowania z ta drogą 
nie wiem jak ona się nazywa Nowy Świat

Radny Kaliciński – ja mówię o tym odcinku sklep w Runowie i ten odcinek od sklepu

Dyrektor  ZDP  Pan  Bernacki –  nie  odpowiem  Panu,  ale  sprawdzę  i  zadzwonię.  Jeszcze 
najważniejsze nie odpowiedziałem na Pani pytanie proszę Państwa, jeśli chodzi o to, że nie było 
pisaku  powinno  być,  ponieważ  odśnieżanie  i  posypywanie  polega  na  tym,  że  firma,  która 
wystawia nam fakturę m.in. występuje o to, że posypywała ja sądzę, że posypywała, dlatego, że 
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tak w tym roku my zapewniamy materiał także wykonawca nie ma interesu żeby nie sypać, bo ma 
piasek  i  dla  niego  nawet  lepiej  jak  będzie  sypał  a  faktem  jest,  że  sypie  w  momentach 
niebezpiecznych,  czyli  na zakrętach na górkach na  podjazdach i  na zjazdach,  jeżeli  nie  ma a 
jestem przekonany, że on sypał może po prostu za mało albo warstwa śniegu to przykryła może 
coś takiego. Jestem przekonany, że firma Pana Makarskiego jest solidna i tutaj nie zachodziłoby 
jakieś oszczędności, bo były by nieuzasadnione, ale sprawdzę to.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli nie ma więcej pytań to dziękujemy bardzo, myślę, że 
ten  punkt  drugi  rozszerzony  już  przerobiliśmy  przejdziemy  jeszcze  przez  trzeci  informację 
Burmistrza  z  działalności  Związku  R  -  XXI  druk  nr  1  mamy tutaj  przedstawiciela  Związku 
Przewodniczącego  Zarządu  Pana  Roberta  Wawrzyniaka  możemy  korzystać  z  jego  obecności 
zadając pytania na nurtujące nas problemy i bardzo proszę radnych o zabieranie głosu. Radny 
Hlib dopytywał się kilka krotnie o przedstawicieli i myślę, że skorzysta z okazji.

Pani Burmistrz – może ja tak krótko tytułem wprowadzenia Wysoka Rado i Szanowni sołtysi 
informacja na temat gospodarki odpadami była dawno zapowiadana i tutaj wizyta szefa Związku 
na sesji  myślę,  że będzie to dobry moment na podyskutowanie tym bardziej,  że czeka nas w 
najbliższym czasie decyzja,  co do sposobu dalszej selektywnej zbiórki  odpadów ja chciałabym 
przypomnieć, że Gmina Węgorzyno przystąpiła do Związku R – XXI w 2001 lub 2002 roku tak 
szczegółowo to nie pamiętam na dzień dzisiejszy do Związku należy chyba 28 gmin wystąpiła 
tylko jedna Gmina Goleniów a przystąpiły trzy duże Gminy Świnoujście, Międzyzdroje i Wolin. 
W  tej  chwili  jest  to  największy  Związek  śmieciowy  na  terenie  województwa 
zachodniopomorskiego, który ma realizować gospodarkę odpadami dla gmin. Ja uważam, że cele, 
jakie realizuje Związek są właściwe nie widzę możliwości tak jak tutaj słyszę opinię żeby gmina 
mogła  wystąpić  z  tego  Związku  i  przystąpić  do  innego,  ponieważ  oceniam  będąc  tutaj  z 
delegatem Rady Miejskiej będąc na posiedzeniach Związku, że wszystkie prace, jakie prowadzi 
Związek R – XXI budowy regionalnego składowiska odpadów są prowadzone dobrze, chociaż 
można sobie życzyć,  że ta inwestycja  mogłaby być wybudowana, ale musimy pamiętać,  że to 
składowisko musi  być  wybudowane z  funduszy  unijnych  a  póki  fundusze  unijne  nie  ruszyły 
formalnie  to  trudno wymagać,  jako  gmina  członek  związku,  że  dlaczego to  składowisko  nie 
zostało  wybudowane  tyle  tytułem  mojego  wstępu  ja  bym  prosiła  Pana  Prezesa  o  szerszą 
wypowiedź

Pan  Robert  Wawrzyniak –  dziękuję  bardzo  Pani  Przewodnicząca  Pani  Burmistrz  przede 
wszystkim na początek podziękuje za zaproszenie za to, że mogłem przyjechać..  przedstawiać 
sprawozdanie z działalności Związku, ale najlepiej to wychodzi jak są pytania i odpowiedzi na 
pytanie, bo wtedy najpełniej mogę powiedzieć.. Natomiast powiem, na jakim etapie jest Związek i 
czy  Związek  się  zajmuje,  bo  tak  trochę  czasami  jesteśmy  takim  enigmatycznym  stworem, 
ponieważ są delegaci, którzy czasami nie przedstawiają informacji, jakie są na zgromadzeniu jest 
jakieś czasami niedoinformowanie..bo tak się mówi, że diabeł to w szczegółach siedzi. Tak, więc 
na  dzień  dzisiejszy  tak  jak  Pani  Burmistrz  powiedział  jest  28  gmin  jesteśmy  jednym  z 
największych  tego  typu  Związkiem  w  województwie  i  zgodnie  z  wojewódzkim  planem 
gospodarki odpadami, który ma przyjęty przez Zarząd Województwa i Sejm będzie nas takich 
Związków  6  na  terenie  całego  województwa  a  nasz  Związek  jest  najsilniejszy,  bo  będzie 
obejmował  populację  około  270  tys.  stałych  mieszkańców  oczywiście  ta  liczba  potrafi  się 
zmieniać.  Więc tak jak powiedziałem Państwu na dzień dzisiejszy jesteśmy dużym Związkiem 
nawet oparliśmy się o spalarnie, o której nikt na razie nie mówi i nie myśli, ale..w granicach prawa 
i prawem jest też Krajowy Bank Gospodarki Odpadami, który zakłada, że jeżeli mają powstać 
zakłady  utylizacji  zakłady  zagospodarowania..bo  to  się  tak  nazywa  to  musi  być  populacja 
minimum  150  tys.  mieszkańców,  więc  żadna  gmina  na  terenie  województwa 
zachodniopomorskiego  nie  jest  w  stanie  samodzielnie  tego  problemu  rozwiązać..Szczecin 
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wiadomo, ale Szczecin ma inny problem, bo.. 300 tys. mieszkańców.. a wtedy już trzeba budować 
spalarnię z resztą pewnie Państwo słyszeli nie raz, że mają problem z lokalizacja spalarni nie tyle 
cena  tej  spalarni  tylko  gdzie  ma być  ta  spalarnia,  ale  to  nie  nasz  problem tylko  Szczecina  i 
Szczecin jest naszym sąsiadem i myślę, że będzie nam się współpracowało dobrze. Z naszego 
Związku wystąpiły dwie gminy Goleniów poszedł  swoja drogą mają do tego prawo wystąpili 
wcześnie na tyle wcześnie żeby później nie robić zamieszania na dzisiaj jakby jakaś gmina chciała 
wystąpić  to  już  by  był  to  poważniejszy  problem  chociażby,  dlatego,  że  na  dzień  dzisiejszy 
jesteśmy gotowi i  z dokumentacją..w kolejce po pieniądze unijne.  Tak jak dzisiaj mówiłem w 
kuluarach dostałem pozwolenie wodno prawne, czyli ostatni dokument jak był konieczny, aby 
złożyć na budowę i na dniach będzie złożone wnioski o pozwolenie na budowę i myślę, że w tym 
roku otrzymamy takie pozwolenie na Słajsino to taki nasz największy zakład główny zakład, który 
będzie przetwarzał odpady i tam będzie cała nasza główna siedziba Związku. Mamy jeszcze 3 
stacje składnikowe stacja w Mielenku Drawskim w Kamieniu Pomorskim i w Świnoujściu. To 
będą te trzy stacje gdzie będzie można przeładować na większe samochody, ponieważ to jest 
zgodne z Krajowym Planem Gospodarki Odpadami odpady nie będą mogły być przewożone nie 
więcej niż na odległość 35 km, czyli jeżeli taka Gmina Wierzchowo, która jest na jednym końcu i 
Gmina Świnoujście, która jest na drugim końcu Związku a centralnie jest Nowogard i Słajsino 
tam jest około 100 km, więc trzeba zorganizować możliwość przesypania odpadów, dlatego i 
Świnoujście i Mielenko Drawskie będą miały stacje przeładunkowe po prostu trzeba będzie je 
przeładowywać na większe samochody jest to związane również z ekonomiką transportu i trzeba 
ten  transport  zorganizować,  dlatego są  trzy  stacje  przeładunkowe dla  Związku  projektowane 
również i w tym projekcie są ujmowane. Na dzień dzisiejszy jak Państwo wiecie środki unijne, o 
które  będziemy  startowali  ciągle  są  w  zawieszeniu  ciągle  są  wstrzymane  trwają  procedury 
związane z zapytaniami komisji  europejskiej  tam w różnych sprawach, najbardziej  nas blokuje 
sprawa  rozstrzygnięcia  czy  będzie  dofinansowanie  traktowane,  jako  luka  w finansowaniu  czy 
traktowanej, jako pomoc publiczna w zależności od tego czy to będzie pomoc czy to będzie luka 
to zależy od tego wysokość dotacji, bo jeżeli pomoc publiczna to możemy liczyć na maksymalnie 
50 % dotację, jeżeli luka w finansowaniu to 85 %. Ja bym wolał to drugie oczywiście, ale decyzja 
nie leży po mojej stronie mogę powiedzieć tyle, że w związku z tym oczekiwaniem..Związkowi 
właśnie  żeby przygotować się  do tego konkursu i  tak  naprawdę jesteśmy na  dzień dzisiejszy 
gotowi gdyby Wojewódzki  Fundusz ogłosił  termin składania wniosków to my w najbliższym 
czasie będziemy składać. Mówię tutaj w pewnym założeniu gdyby faktycznie od stycznia byłby 
ogłoszony  konkurs  35  dni  jest  na  złożenie  dokumentacji  i  mniej  więcej  w  marcu  złożenie 
dokumentacji gdyby też szybko trwała weryfikacja w dokumentach, bo oczywiście weryfikacja jest 
wielostopniowa i jeszcze w przyszłym roku będzie można ogłosić i  rozstrzygnąć przetargi  na 
budowę stacji przeładunkowej inwestycja zamknęłaby się około 100 mln zł mówię około mówię, 
ponieważ na dzień dzisiejszy koszty to zależy, jak kto liczy,  jeżeli  liczymy też rekultywacje to 
wtedy 100 mln, jeżeli samą inwestycję to zejdziemy do 60. Jeżeli będzie ogłoszony konkurs i jeżeli 
będzie przetarg rozstrzygnięty a tutaj Zarząd dba żeby o nas słyszano..myślę, że w ciągu od 18 do 
24 zakład powstanie,  czyli  nasi  inżynierowie  mówią,  że zakład 01 stycznia  2012 roku zakład 
będzie funkcjonował pełną parą. Do tego czasu Związek gospodaruje na 5 składowiskach są to 
składowiska w Słajsinie Gmina Nowogard, Powalice Gmina Ińsko, Włodarka Gmina Trzebiatów, 
Komorowa  Gmina  Resko..na  tych  5  składowiskach  prowadzimy  naszą  działalność  i  z  tego 
praktycznie  związek  funkcjonuje  wszystkie  pieniądze,  jakie  otrzymujemy są  przekazywane  na 
inwestycję..przyznam, że jest pewien problem, bo chcą nam zamknąć Słajsino już 31 styczniu 
przyszłego roku od decyzji się odwoływaliśmy i nie wiemy na ile by nam przedłużyli a jeśli nie to 
uruchomiamy  plan  awaryjny,  czyli  rozłożenie  na  inne  składowiska  czynne,  ale  tutaj  trwają 
rozmowy  właśnie  z  4  Gminami  z  Gminą  Maszewo,  Resko,  Trzebiatów  i  Ińsko  można 
powiedzieć, że Gmina Trzebiatów dała zgodę na przywożenie odpadów z innych gmin a to nie 
jest mało, bo to 10 tys. rocznie..80 tys. ludzi nie będzie miało gdzie składować odpadów, ale nie 
sądzę  żeby  nie  było  rozwiązania,  bo  od  tego  jest  Związek  żeby  wspólnie  te  problemy 
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rozwiązywać  powiem  Państwu  szczerze,  że  gdyby  tego  Związku  nie  było  to  Gmina 
Nowogard..taki związek to ma jakieś możliwości. A oprócz tego staramy się prowadzimy szeroką 
działalność  edukację  i  to jest  takie  nasze  dodatkowe zadanie  wychodzimy również  naprzeciw 
potrzebom  edukacyjnym.  W  biurze  jest  zatrudniona  Pani,  która  w  różnych  placówkach 
oświatowych  od  przedszkola  do  szkół  średnich  prowadzi  takie  zajęcia  ekologiczne  wskazuje 
potrzeby, jakimi są segregacja odpadów oraz porusza różne tematy ekologiczne..wiele szkół do tej 
pory skorzystało z tej pomocy, powiem szczerze, że była nawet w przedszkolu gdzie są moje 
dzieci i są bardzo zadowolone teraz pewnie wiedzą więcej ode mnie. Także ja tyle, ale ja wole 
odpowiedzieć na Państwa pytania, jak są jakieś pytania to chętnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – ja mam takie pytanie .. czy ja mam tak to rozumieć, że jeżeli będzie nabór na 
składanie wniosków to, kto pierwszy ten lepszy czy te wszystkie 6 dostaną?

Pan Robert Wawrzyniak – znaczy tak, jeżeli chodzi o..wykorzystał w latach 2004-2006 z tego, 
co wiem to mówi się o dwóch związkach ..Szczecin, jeżeli będą składane wnioski to dostana z 
innego rozdania

Radna Kamińska – ale  mi chodzi konkretnie czy jeżeli  będą wnioski  składane czy Państwo 
macie pewność, że na pewno skorzystacie

Pan  Robert  Wawrzyniak –  pewność  będę  miał  jak  będziemy  mieli  pieniądze  na  koncie, 
natomiast  z  takich  informacji,  co  otrzymujemy  i  z  Narodowego  Funduszu  i  w  Urzędzie 
Marszałkowskim, bo staram się pilotować sprawy nie będę ukrywał, że mówi się,  że jesteśmy 
największym Związkiem i dostaniemy najwięcej 

 Radna Kamińska – bo chodzi mi o co, bo przychodzimy na Komisję i dowiadujemy się, że 
nasze wysypisko ma jeszcze tylko rok funkcjonować legalnie a potem Pan Makarski wystąpi o 
przedłużenie  dlatego  pytam  jeżeli  Państwo  macie  zapewnione,  że  dostaniecie  te  pieniążki  i 
zdążymy do 2012 to my zdążymy do tego jak wy otworzycie wjazd a natomiast jeżeli nie to będzie 
problem dla gminy 

Pan Robert Wawrzyniak – z tego, co pamiętam to wysypisko w Kraśniku..

 Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, kto z Państwa chciałby jeszcze zadać pytanie?

Wiceprzewodniczący  Rady  P.  Szymko –  byłem  na  ostatniej  sesji  Związku  i  jak  Pan 
Przewodniczący  pamięta,  że  byłem zdziwiony  chyba  jak  większość  przedstawicieli  kiedy  byli 
przedstawiciele z Urzędu od Pana Marszałka i się okazało, że ci Panowie o naszym Związku nie 
wiele widzą bo sam podział na tych sześć okręgów to się okazało, że te gminy zostały podzielone 
w ten sposób, że sąsiedni Łobez zostały przypisany do naszego Związku nie wiem czy się zgadzał 
czy się nie zgadzał ale jakieś te działanie między tym naszym Związkiem gdzie my już od lat 
działamy gdzie już są dokumentację..i się okazało, że ci Panowie od Marszałka są zdziwieni nie 
wiedzieli dokładnie nawet, na jakim etapie jesteśmy, nie wiem jak to dzisiaj wygląda, ale myślę, że 
lepiej chyba, bo tam jakieś kroki miały być nawet 

Pan  Robert  Wawrzyniak –  już  mówię  jak  to  wyglądało  faktycznie  była  sytuacja  dla  nas 
zaskakująca,  ponieważ  zgromadzenie..otrzymaliśmy  drogą  mailową  projekt  tego  podziału 
województwa  na  sześć  okręgów  na  sześć  zakładów  takich  zagospodarowania  odpadów  i  że 
zdziwieniem zobaczyłem te nasze granice poprzesuwane. Do związku przypisano Łobez, ale od 
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nie  należy  zabrano  nam  Trzebiatów  nie  wiadomo,  dlaczego  i  wszystkie  Gminy  Powiatu 
Drawskiego  miały  wchodzić  do  Mirosławca  oczywiście  powiem  Państwu,  że  tam  była  tak 
awantura,  ponieważ  przedstawiciele  Marszałka  wykazali  się  niewiedzą..ponieważ  cała 
dokumentacja musi być zaopiniowana i praktycznie wszystkie dokumenty dotyczące Związku oni 
tam  mieli  tylko  pewnie  pracownicy  niższego  szczebla  się  tym  zajmowali.  Natomiast  całą 
koncepcję podziału na te sześć okręgów przygotowywała Akademia Rolnicza ze Szczecina a ona 
tez nie maiła wiedzy widocznie, bo nas nie pytali a nawet przyznam się szczerze, że w ogóle do 
nas nie wystąpili po jakieś informację do Związku, w związku z tym podzielili nas na takie okręgi 
gdzie bliżej..z resztą nie da się ukryć, bo wszystkie dane nasze mieli i nie wiem, dlaczego to tak 
wyszło po całej tej awanturze mogą Państwa zapewnić, że już jest to, zamieszczone w internecie, 
jako  projekt  Wojewódzkiego  Planu  Gospodarki  Odpadami  my  jesteśmy  Związkiem  tak  jak 
Związek istnieje 28 gminny z pełnymi granicami to jest proszę Państwa wydruk z tego właśnie 
plama  ta  żółta  w  środku  plama  to  jesteśmy  my.  Wszystkie  Gminy  są  tutaj  wpisane  tak  jak 
powinno być ani jednej nam nie zabrano. Jest 5 okręgów, że względu na to, że kiedy odpadły 
gminy Drawskie to nie miało sensu zakład w Mirosławcu, dlatego z 6 zrobiono 5 plus zakład 
utylizacji, czyli Szczecin także był jeszcze taki dodatkowy taki zakład a więc po całej tej awanturze 
w Świnoujściu na zgromadzeniu zostały te nasze postulaty uwzględnione..

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję radny Hlib proszę 

Radny Hlib – ja mam takie pytanie wspominał Pan wcześniej o terminach, macie w planach, że 
szampan na 1 stycznia, 2012 ale mam pytanie Słajsino grozi zamknięciem i wtedy będą śmieci 
rozwożone po pozostałych wysypiskach. Z Komisji mamy wiedzę Pan Krzysztof Makarski nas 
poinformował 2009 zamykamy lub dostajemy pozwolenie jeszcze na 2 lata a co się stanie, jeśli 
macie Państwo poślizg w Związku na przykład Marszałek nie ogłosi konkurs, coś z budową jakaś 
życiowa sprawa na pewno wyskoczy nasze wysypisko przy założeniu, że dostaniemy pozwolenia 
jeszcze na 2 lata, czyli 31 grudzień 2011 szlaban a jak nie będzie stycznia 2012 z tego, co ja mam 
wiedzę to Komorowo w Gminie Resko też nie jest takim, które w tej chwili tak Słajsino zamyka 
śmieci się rozwozi po terenie, za dwa lata przychodzi sytuacja Kraśnik zamyka a jeszcze Słajsino 
nie jest gotowe czy w tedy się nie zapętlimy z sytuacją, że w 2012 będziemy mieli Włochy i śmieci 
na ulicach 

Pan Robert Wawrzyniak – ..Drawsko podjęło decyzję o tym żeby z terenu Związku R - XXI 
przyjmować odpady do Mielenka..Przystępując do Unii Europejskiej Polska zobowiązała się, że 
sprawy rozwiąże do końca 2012 roku można by powiedzieć, że to nie my mamy teraz nóż na 
gardle tylko właśnie centrala. Rząd, fundusze czy narodowe czy wojewódzkie muszą w przyszłym 
roku ruszyć konkursy, bo inaczej zdążymy cykl budowy będzie trwał ok. od 18 do 24 miesięcy nie 
da rady wcześniej. Ja na dzień dzisiejszy nie mogę powiedzieć kontrahentom przygotujcie się..bo 
my będziemy się  budować, bo oni muszą mieć papier  a my też, dlatego ja jestem optymistą, 
ponieważ  wszystkie  plany zobowiązania  i  te  zobowiązania  będzie  trzeba wykonać..i  myślę,  że 
powinni  to sprężyć,  ale  skoro tu takie..proceduralne  to oby jak najszybciej  się  to skończyło.. 
Jedno z Ministerstw z drugim się pokłóciło i nie bardzo wiedzieli jak rozwiązać sprawę zapytali 
Komisję Europejska a Komisja Europejska odpowiada w ciągu 6 miesięcy to tak wygląda

Radny Hlib –  jeszcze dopytam czy Mielenko Drawskie da radę, bo Pan jest optymistą ja jestem 
realista i urodzonym sceptykiem i jak to w Polsce bywa plany są planami życie jest życiem co w 
roku 2012 kiedy nie będzie czy już o tym myślicie bo ja obserwuje Związek R – XXI nie od 
dzisiaj  przyznam się,  że jest moim takim małym konikiem i wiele terminów których Państwo 
nawet na swoich stronach internetowych podawaliście, że pewne rzeczy będą przygotowane w 
danym okresie były poślizgi mniejsze czy większe i co w tedy? Bo naprawdę grozi nam w 2012 
roku daj Panie Boże żeby Mielenko wytrzymało pod tym względem nie będzie Słajsina nie daj 
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Boże nie będzie Komorowa, nie będzie Kraśnika tutaj naszego i co wtedy? 
 
Pan Robert Wawrzyniak – to będzie problem centralny a w tej sytuacji zamkną składowiska 
wszystkie a nie pozwolą nam budować wcześniej, ja myślę, że największe opóźnienia są po stronie 
ludzi generalnie góry, gdzieś te procedury nie zostały przygotowane. My wnioskujemy o pieniądze 
na rozdanie  na lata  2007-2013 jest  końcówka roku 2008 i  ani  jednej  złotówki  na ten cel  nie 
wydała ani jedna złotówka nie został rozdzielona, czyli te poślizgi to nie jest efekt tego czy my 
chcemy czy ni, bo my zrobilibyśmy to znacznie wcześniej gdybyśmy wykorzystali inną procedurę 
pomocy finansowej i wtedy by to projektowanie nawet przyspieszyć.. a co będzie w 2012 roku nie 
wiem, ale z tych informacji, które..my też przy różnych spotkaniach okazjach są zapytania i być 
może będzie przedłużenie niektórych składowisk z tym, że dla Polski jest to zabójcze, ponieważ 
wtedy ogromne kary unia europejska nałoży na nas, ale mówię to wtedy będzie problem centralny 
ja wiem, że to wszystko na nas spadnie, ale ja wierze w to żeby ten rok 2012 był jak najbardziej 
realny staramy się, jako Związek mocno przyspieszać i to nam się udaje w ostatnim czasie dużo 
się zmieniło to, że tego nie widać, bo nie musimy się wszystkim chwalić,  co będę mówił,  że 
mamy pełną dokumentację itd.

Radny Hlib – ja mam kolejne pytanie 28 gmin członkowskich wspomniał Pan o kwocie 100 mln 
koszty Słajsina, ale ja mam pytanie podstawowe wiadomo, że każda gmina ma jakieś zadłużenie 
próg zadłużenia gminy jest stały, więc nie można tego przekroczyć czy w tej chwili wszystkie 28 
gmin będzie w stanie, bo macie już pewne kalkulacje od mieszkańca ile, bo zapewne tak to będzie 
zrobione będzie musiała wnieść jak gdyby tego swojego wkładu do Słajsina i teraz moje pytanie 
czy 28 gmin a im więcej gmin tym więcej problemów i sytuacji. Czy wszystkie 28 gmin jest w 
stanie udźwignąć są prognozy długu gminnego czy publicznego czy to jest realne te 28 gmin czy 
się  okaże,  że  z  tych 28  będzie  20 a  ja  też  nie  ręczę  za  Gminę Węgorzyno mamy kredyt  za 
Gimnazjum mamy pewne planu już przyszłościowe a granica długu jest ślizga. Czy nie stanie mu 
w 2011 czy 2012 roku, że wszystko będzie ładnie pięknie a nagle się okaże, że na 28 gmin połowa 
nie ma finansów albo nie ma całych finansów

Pan Robert Wawrzyniak – tak łatwo sobie pomyśleć, że trzeba będzie dołożyć my dostaniemy 
dofinansowania  i  możliwości  tutaj  będzie  kilka  oczywiście  decydować będzie  zgromadzenie  o 
przyjęciu  strategii  finansowania  to  w  momencie,  kiedy  będziemy  wiedzieli  ile,  bo  na  dzień 
dzisiejszy nikt nie wie ile dostaniemy na pewno nie, 100% bo nikt nie daje w 100 % w związku z 
tym resztę będzie trzeba znaleźć i tak jednym, że sposobów będzie sięgnąć do kasy gmin, ale te 
gminy są z reguły biedne i na ostatnim zgromadzeniu Przewodniczący Szczygieł powiedział nie 
po to się zgromadziliśmy, że nas stać tylko, że jesteśmy biedni. Jest kilka możliwości czy dotacji 
na ten cel w takiej sytuacji w jakieś tam wysokości w połączeniu z kredytem czy Związek na ten 
cel powinien zaciągnąć kredyt. W tej sytuacji, że jest to inwestycja ekologiczna będziemy starali się 
o  kredyt  z  Banku  Ochrony  Środowiska,  pośrednikiem  Banku  Ochrony  Środowiska,  którego 
udziałowcy są  województwie..ochrony  środowiska  on wyciągnie  wszystkie  czynności..możemy 
starać  się  tam o  dofinansowanie  pozostałej  oczywiście  chodzi  tu  o  dofinansowanie  o  kredyt 
pozostałej  części  potrzebnej  do  inwestycji  z  tym,  że  tak  jak  mówię  takie  decyzje  będą 
podejmowane w momencie, kiedy będziemy wiedzieli, jaka jest wysokość pieniędzy niezbędnych 
do za funkcjonowania 

Radny Hlib – to już nie pytanie ale małą prośbę miał bym dostaliśmy w materiałach informacje 
o działalności  Celowego Związku R-XXI zaadresowane do Pani Burmistrz pozwoliłem sobie 
podliczyć linijki 12 linijek o zakładzie 4 o składowiskach 10 o ekologii odnoszę wrażenie, że po 
tym to pół waszych zadań to ekologia 

Pan Robert Wawrzyniak – nie Panie radny 100% naszych zadań to jest ekologia
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Radny Hlib – edukacja ekologiczna może złe słowo miałbym większa prośbę może szerszy ten 
materiał, bo wiele Pan tutaj powiedział i wiele rzeczy tutaj radni też mogliby popytać to, o czym 
Pan w trakcie powiedział, materiały mamy wcześniej możemy sobie poczytać i może tak więcej o 
tych planach taka mała prośba

Pan Robert Wawrzyniak – to tak na papierze ładnie nie zawsze wychodzi lepiej jest powiedzieć, 
dlatego ja  zawsze mówię,  że  z chęcią  przyjadę  na  sesje  tylko  powiedzcie  mi,  kiedy.  Państwo 
delegaci  Pani  Burmistrz już otrzymali  taki  materiały dotyczące zgromadzenia  w Nowogardzie 
Komplet Inwest nasz inżynier kontraktu tutaj są daty i konkrety wszystkie, które są najbardziej 
potrzebne ja myślę, że to można Państwu udostępnić to już są takie.. tu wskazał by to źródło 
wiedzy natomiast, jeżeli  chodzi o takie edukację ekologiczną to proszę mi wierzyć jest bardzo 
ważna  stajemy  przed  problemem  poważnym,  ale  nie  da  się  ukryć,  ale  najważniejszym  tym 
elementem całej tej układanki to nie są gminy tylko mieszkańcy, którzy są producentami śmieci i 
teraz,  co z nimi  zrobią  nam najbardziej  zależy  a  to jest  związane z tą  świadomością,  bo czy 
podzieli to do tych pojemników poszczególnych czy wrzucimy do jednego worka od tego zależy 
bardzo dużo chociażby sam fakt, że gdy będziemy dzielić odpady, które możemy posegregować 
w  gospodarstwie  domowym  od  tego  zależy  opłata.  Ponieważ  opłata  Marszałkowska..od  1 
stycznia  będzie to już 100 zł  a w tym roku było 75,  ta  oplata  będzie wliczona w te odpady 
niesegregowane i jeżeli już dzisiaj mówi się to tym, którzy zaczynają dopiero, czyli dzieciom i co 
trzeba będzie z tym zrobić to za jakiś czas będziemy mogli na nich liczyć z reszta na każdego 
będziemy mogli liczyć w tej sytuacji. Większa świadomość tego ekologiczna tym lepiej ja wiem, że 
tutaj.. ale gdy przyjdzie..że będzie takie rozwiązanie techniczne, że podjedzie śmieciarka weźmie 
na widelec kosz i zważy ni to, że będzie zabrany cały pojemnik tak jak dzisiaj, że płaci się za cały 
pojemnik tylko będzie zważone i w tedy nie będzie Państwu zależało, aby tam było jak najmniej i 
trzeba pamiętać, że ten zakład, co budujemy on będzie miał termin funkcjonowania około 30 
letni  proszę  mi wierzyć  my to budujemy dla  naszych  dzieci  i  dlatego do nich  z  tą  edukacją 
ekologiczna wychodzimy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są  jakieś  pytania?  Dziękujemy Panu za odpowiedź i 
informację. Chciałbym taki pakiet tematyczny zamknąć z zakresu gospodarki odpadami na terenie 
gminy jest to informacja na druku nr 2 Pani Burmistrz już o niej opowiedziała Komisje również 
pracowały  nad  tą  informacją,  ponieważ  Pani  Burmistrz  przedstawiła  to  jako  propozycję  do 
dyskusji ja myślę, że na dzisiejszej sesji nie jesteśmy wstanie podjąć konkretnych zobowiązani ani 
decyzji tym bardziej, że nie ma żadnych wniosków z Komisji w tym temacie. Pani Burmistrz czy 
chciała Pani dodać coś do tej informacji to bardzo proszę

Pani Burmistrz – nie uważam, że jest wyczerpująca 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy jakieś pytania do druku nr 2? Bardzo proszę

Radny Kołodyński - ..ale tak naprawdę..które się pojawiają w tej informacji są lekko takie zbyt 
małe, bo wyczytałem, że na terenie gminy mamy 20 pojemników na PET, 7 pojemników na szkło 
jest  to bardzo mało a gdzie  są  pojemniki  na kartony i  papiery  jak ta  zbiórka  selektywna ma 
polegać to w takim razie mówimy o selektywnej zbiórce odpadów i wszystkie odpady typu karton 
i papier rzucamy z odpadami mineralnymi do śmieci. Powinniśmy iść w tym kierunku żeby były 
tez pojemniki na kartony, bo tak na prawdę chyba największymi producentami odpadów typu 
karton papier nie są gospodarstwa domowe tylko sklepy. Widzimy, co się dzieje zwłaszcza rano, 
kiedy to właściciele sklepów albo pracownicy spalają dziesiątki kilogramów opakowań kartony i 
nie ma się, czym chwalić, że jesteśmy gminą ekologiczna, bo tak naprawdę daleko nam do niej a 
jest  Pani wniosek w tej informacji  i  trzy propozycje,  że obecny system zbiórki  pozostaje  bez 
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zmian, pkt. 2, że gmina ponosi częściowe koszty selektywnej zbiórki do 30% stawki za śmieci tu 
gmina też powinna być zainteresowana selektywną zbiórką śmieci ale chyba 3 pkt. jest najlepszy 
gdyż gmina zmienia system i wprowadza pełną odpłatność za recykling przez mieszkańców jak w 
Gminie  Łobez,  jest  to  system workowy,  koszty  segregacji  do  kolorowych  worków  ponoszą 
mieszkańcy.  Pojemniki  do  selektywnej  zbiórki  są  wycofane  z  terenu  gminy.  Proszę  Państwa 
niedawno byłem w innym państwie widziałem jak to się odbywa gdzie pojemniki szklane muszą 
być umyte bez części metalowych i wystawione w pojemniczkach dopiero bierze śmieciarka gdzie 
30 euro za komplet worków do mineralnych ponosi mieszkaniec i tam go nikt nie pyta czy go 
stać czy nie. Mi się wydaje, że powinniśmy iść w tym kierunku właśnie, że te pojemniki, które 
wystawiamy na szkoło, które praktycznie nie spełniają swojej roli,  bo do tych pojemników są 
różne rzeczy wrzucane, z resztą u nas gdzie widać tą segregację są pojemniki na plastiki PET i tak 
właśnie  powinniśmy  się  nastawić  na  ten  system  workowy,  odpowiedni  kolor  worka  do 
odpowiednich  śmieci  i  edukacja  w  szkołach  i  nie  tylko  powinna  być  też  edukacja  wśród 
społeczeństwa może to zabrzmi dziwnie, ale zanim nauczono tych ludzi segregować to wręcz im 
nakazano i egzekwowano segregację, czyli jeżeli ktoś czy dane gospodarstwo domowe wyrzuciło 
śmieci  nie  w  tym  worku,  co  być  powinno  była  na  nich  nakładana  kara.  Takie  są  moje 
przemyślenia a Komisja weźmie na drugi raz pod uwagę 

Sołtys Sławska – ja na przykład mam dach nie tylko ja bo to nie tylko mój problem pokryty 
eternitem i mówi się, że gmina tam zobowiązana jest do tego żeby zabierać jest moje takie pytanie 
ja bym go zmieniła już w tej chwili ale czy jest może nie wiem może jakaś furtka w prawie żeby 
mi  ktoś  bo  to  nie  jest  tylko  mój  problem  bo  takich  dachów  jest  dużo,  żeby  przynajmniej 
częściowo na pokrycie nowego dachu, bo ja nie mam w tej chwili pieniążków na to żeby zwalić 
ten dach a założyć nowy czy może są jakieś fundusze może unijne może coś czy może znaleźć 
coś takiego żeby to tym ludziom pomóc, bo to jest coraz większy problem z tym azbestem i ja 
bym zmieniła nawet jutro, ale nie wiem jak to jest

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to może wniosek do Pani Burmistrz żeby pracownicy 
znaleźli rozwiązanie tego problemu..

Pani Burmistrz – chciałam się odnieść do wypowiedzi Pana radnego Kołodyńskiego, że tych 
pojemników są takie małe ilości pragnę zwrócić uwagę, że to są na stanie gminy od 2001 roku, 
każdego  roku  gmina  kupuje  bądź  ze  swoich  środków  bądź  z  pozyskanych  ze  Starostwa. 
Natomiast  wiemy  doskonale,  że  tych  pojemników  jest  o  wiele  więcej  w  gminie,  ponieważ 
zakupuje je również operator, czyli firma ZUK i ustawia na terenie gmina. Także te ilości tutaj to 
jest  tylko  własność  gminy.  Oczywiście  proszę  Państwa,  jaki  wybrać  model  segregacji,  bo 
oczywiście należy tą selektywna zbiórkę prowadzić, bo ona się przyjęła w gminie czy pojemników 
jest dużo czy mało, ale nasi mieszkańcy w gminie już się nauczyli segregować odpady i nawet 
wiemy,  bo  sołtysi  na  spotkaniach  domagają  się  jeszcze  większej  ilości  tych  pojemników,  że 
jeszcze jest za mało, ale nawet gdybyśmy dokupili więcej czy operator dostawiłby więcej to też nie 
rozwiąże  problemu,  bo  proszę  Państwa  niektórzy  traktują  te  kosze  jak  publiczny  kosz  gdzie 
można wyrzucić śmieci nocą wyrzucają tam worki z odpadami komunalnymi, dlatego ten punkt 
drugi jest podyktowany przez operatora. Operator wnioskuje, że jeżeli gmina chciałaby nadal taki 
system zbiorczy odpadów utrzymywać jak teraz, że w całej gminie mamy wystawione kosze do 
zbiórki odpadów to on się domaga żeby, chociaż 30 % tej selektywnej zbiórki pokryć, ponieważ 
on  musi  na  bazie  te  kosze  przeładować  przesypać  przesegregować  i  to  są  jego  koszty.  Na 
śmieciach  można  zarabiać  recykling  powinien  być  opłacalny,  ale  taka  jest  opinia  operatora. 
Natomiast  zgadzam się tutaj  z  radnym ja  też  uważam,  że  powinniśmy przyjąć  3 wariant,  bo 
proszę Państwa śmieci należą do każdego mieszkańca i każdy powinien sam segregować, bo to 
mu się opłaca,  ponieważ zapłaci  mniej  i  powinien mieć podpisana umowę z operatorem i  te 
odpady zbywać. Natomiast tutaj były propozycje podawane, że Ińsko dopłaca dla operatora do 
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zbiórki odpadów Resko też dopłaca, ale ja się z tym nie zgadzam nie przedstawiłam Radzie do 
akceptacji, dlatego, że my zawsze dopłacamy jak likwidują wysypiska kwota kilkanaście lub więcej 
tys. w roku, bo jak z likwidowane to pięknie wyplantowane już jakieś kupki śmieci się pojawiają, 
więc  i  tak  będziemy  dopłacać,  bo  daleko  nam do  takiego  modelu,  co  Pan  radny  mówił  na 
zachodzie, ale to musimy się uczyć pokolenie za pokoleniem i na pewno do tego dojdziemy, więc 
ja jestem za tą propozycją 3 możemy ją przedstawić w szczegółach doprecyzować z konkretnymi 
stawkami wiadomo jak ten model funkcjonuje w Łobzie, że kto segreguje worek jest tańszy niż 
kubeł,  właściciele  nieruchomości  prywatnych  po  prostu  robią  to  normalnie  kupują  worki 
wystawiają w wyznaczone dni, może jest problem w budynkach wielorodzinnych, ale to też się 
pomału normuje, dlatego, że wszyscy swoje zasieki zamykają tak żeby nikt w nocy nie wyrzucał 
swoich  śmieci,  czyli  pomału  są  eliminowane  przypadki,  że  ktoś  chce  swoje  śmieci  komuś 
podrzucić. Ja bym była, jeżeli Rada się zgodzi nad dalszą pracą nad pkt. 3 i możemy wtedy na 
kolejna sesje szczegółowe już rozwiązanie 

Sołtys  Sobczyk -  …ale  ja  bardzo dziękuje  tutaj,  ale  chciałem zapytać  taką  rzecz pamiętacie 
Państwo taką sondę na stronie internetowej jakieś tam podatki miały być wszyscy mieli płacić czy 
jesteś  za  czy  przeciw  na  wzór  Drawska..  jeszcze  była  takie  wpisy  Pani  Burmistrz,  kiedy 
wprowadzimy i tak dalej, teraz to zniknęło, co to było?

Pani Burmistrz – proszę Państwa polega to na tym, że podatek od nieruchomości jest wliczony 
tak zwany podatek śmieciowy i  aktualnie Gmina Drawsko nad tym pracowała, ale  mówił mi 
Burmistrz, że zaniechali dalszych prac, ponieważ, bo musieliby ogłaszać referendum a dlaczego 
dlatego, że w Ministerstwie jest projekt ustawy właśnie o wprowadzenie podatku śmieciowego, że 
jakby gminy nie będą musiały go wprowadzać poprzez referendum tylko w Ministerstwie jest 
projekt gdzie mają wprowadzić, od każdego średniego gospodarstwa ile wyprodukują śmieci tyle 
należy zapłacić i mieszkaniec ma się już nie martwić firma ma przyjechać i ma to wywieść, bo 
podatek  prosto  z  Gminy ten  śmieciowy pójdzie  do  operatora  wybranego.  Ta sonda była  na 
zasadzie  zbadania,  co  sądzą  mieszkańcy  o  tym pomyśle  i  tam było  więcej  przeciwników niż 
zwolenników, ale potraktowałam tą sondę jak myślą mieszkańcy a żadnych nie przygotowywałam 
działań.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję proszę Przewodniczący Rady

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – ja już na koniec myślę, że od śmieci nie uciekniemy, 
ale na Komisji w tym 1 pkt. nie wiele dyskutowaliśmy, bo to była propozycja Pani Burmistrz, że 
przy tym punkcie 3 powinna być jakaś rzetelna kalkulacja tego typu, że jak ja mam 2 pojemniki a 
będę chciał  sobie  zmienić  na  worki  to,  co będzie  mi  się  bardziej  opłacało.  Konkretnie  za  2 
pojemniki płacę tyle i tyle, jeżeli będę miał worki to będę prowadził już tą segregację osobno 
szkoło i pety, ale zbiornik na te inne odpady funkcjonuje to już dobrze, bo mieszkańcy się już 
przyzwyczaili.  Sytuacja  jest  taka,  że  jeżeli  byłaby  możliwość  korzystania  z  tych  worków 
kolorowych to, dlaczego ja mam iść pod sklep z tymi petami jak ja mogę u siebie..trzeba zrobić tę 
edukację uświadomić społeczeństwo żeby te działania były opłacalne.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja myślę, że dyskusja w tym temacie trwała by długo i nigdy 
by  nie  była  dokończona.  Myślę,  że  z  dzisiejszych  wypowiedzi  Pani  Burmistrz  jakieś  wnioski 
wyciągnie i przygotuje dodatkowe materiały w tym temacie.

Radna  Kamińska –  jedno  zdanie  mogę..teraz  Pani  Burmistrz  pyta,  do  którego z  punktów, 
powiem  tak  najprościej  połączyć  jeden  z  drugim,  bo  tak  to,  co  Pan  powiedział  już  jest 
świadomość, ale jeszcze nie w pełni, nie jesteśmy do worków przygotowani a z drugiej strony 
wprowadzać worki więc prosiłabym a takie wprowadzenie punktów, bo takiego opracowania nie 
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było. Na razie nie zmieniamy tego co jest bo na razie dobrze funkcjonuje w miarę natomiast 
przygotujmy się do innych rzeczy.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  poczekajmy  na  konkrety.  Kolejny  punkt 
informacja  Burmistrza  z  działalności  między sesjami  ustna  Pani  Burmistrz,  jeśli  można  to w 
telegraficznym skrócie.
Pani Burmistrz - więc ja ważniejsze zadania to analizowałam z kierowniczka urzędu wykonanie 
zadań  za  10  miesięcy  zadań  w  budżecie  z  Urzędem,  szkołami  i  kierownikami  jednostek. 
Następnie spotykałam się w sprawie zwrotu dotacji Sparty z Zarządem Sparty. Brałam udział w 
naradach w sprawie programu rządowego budowy dróg lokalnych i złożyłam wniosek na drogę 
Sielsko 21 października do Urzędu Wojewódzkiego. Pracowaliśmy nad pozyskaniem funduszy do 
budżetu tu macie państwo taki materiał pomocniczy. Już jest końcówka roku to czas pracy nad 
realizacją  inwestycji  i  są analizowanie oferty na oświetlenie na budowę punktów świetlnych w 
Runowie,  Chwarstnie  i  w  Cieszynie.  Załatwiłam  pieniądze  z  Państwowej  Straży  Pożarnej 
Warszawa  żeby  koniecznie  zostały  przekazane  do  gminy  przynajmniej  do  końca  do połowy 
grudnia te  30 tys.  Oczywiście  projekt  termomodernizacji,  który  ma być złożony na początku 
grudnia do Ministerstwa Środowiska. Również w oświaty to najważniejsze teraz działania, jakie 
prowadziłam  to  przygotowanie  do  likwidacji  filii  w  miejscowości  Sielsko  i  w  Mieszewie  i 
przygotowanie i przygotowanie gminy do reformy MEN, która zakładam, że wejdzie od września 
przyszłego roku i przygotowania do likwidacji Biura Obsługi Szkół od stycznia przyszłego roku. 
Również  miałam  spotkania  robocze  z  sołtysami  Połchowa,  Runowa,  Sielska,  Mieszewa, 
Zwierzynka  i  spotkania  z  inwestorem  w  sprawie  budowy  wioski  rekreacyjnej  plansze  są 
przedstawione  w  holu  Urzędu,  a  porozumienie,  które  Państwu  chciałabym  przedstawić  do 
akceptacji na kolejnej sesji, bo mamy 2 sesje akurat w grudniu na tej pierwszej zakładam, że 15-20 
grudnia inwestor chce przyjechać na sesję i przedstawić projekt to się nazywa wioska rekreacyjna 
Małe Węgorzynko to jest ponad 40 ha ziemi, które ma być zabudowane domkami rekreacyjnymi. 
Ocena  obsługi  komunalnej  do  nowego  przetargu,  co  zmienić,  co  aktualizować,  jakie  ustalić 
zakresy zadań. Również w okresie między sesyjnym przeprowadziłam z Panią Skarbnik kontrolę 
w  ramach  kontroli  wewnętrznych  5%  wydatków  w  jednostkach  organizacyjnych.  To  takie 
najważniejsze sprawy.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję  punkt  3  wyczerpany.  Punkt  4  dotyczy  analizy 
oświadczeń  majątkowych  złożonych  przez  radnych.  Powiem  tylko,  że  radni  otrzymali  te 
informację  mają  Przewodniczącej  Rady  jak  też  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  i  myślę,  że 
wyciągną Państwo wnioski z tych uwag na przyszłość nie będzie żadnych zastrzeżeń. Punkt 4 
wyczerpany ogłaszam 10 minut przerwy.

- 10 minut przerwy –

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Koniec przerwy przechodzimy do kolejnych punktów mój 
wniosek,  aby dbać o swój czas a przede wszystkim innych chciałabym druk nr 16 dotyczący 
likwidacji Biura Obsługi Szkół przenieść w tej chwili, jako 1 w punkcie 5. To jest mój wniosek, 
kto jest za proszę o podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Wniosek został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję bardzo, więc przechodzimy do tego druku. Proszę 
o opinię Komisję

Strona 18 z 41



Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały  pozytywnie.  Jeśli  mogę  to  składam  wniosek,  doszliśmy  do  wniosku,  że  od  1 
stycznia  nie  są  w  stanie  zrobić  tego,  co  by  dzisiaj  ta  uchwała  z  momentem  wejścia  miała 
wprowadzić,  bo  czas  jest  zbyt  krótki  żeby  znaleźć  księgowych  żeby  oprogramować  całą  tą 
procedurę zmian, po prostu nie zdążą, dlatego proszę i ja również składam ten wniosek, że jeżeli 
można to zapisać uchwała wchodzi w życie z dniem 1 marca 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – uchwała wchodzi z dniem podjęcia, ale w stan od 1 marca 
tak o to chodziło?

Radna Kamińska – tak o to chodzi w stan likwidacji od 1 marca nie od stycznia

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Panie Mecenasie czy są to jakieś istotne zmiany, a to proszę 
Pani Skarbnik

Pani Skarbnik – ja powiem tak znając się trochę na rachunkowości i finansach szkoły i różne 
rozliczenia typu bilanse i tak dalej, ja uważam, że rozwiązanie, likwidacja Biura Obsługi Szkół z 
dniem 1 marca to nawet nie,  bo 28 lutego,  jeżeli  miałoby nie funkcjonować od 1 marca, ale 
proszę zauważyć ile z tym pracy. Raz szkoły wykonują bilanse na 31 grudnia i to się wszystko robi 
z  terminem rozliczenia  ze sprawozdawczością  do któregoś tam marca,  jeżeli  będzie  następna 
likwidacja  znowu  wg  stanu  na  28  luty  znowu  robi  się  następne  bilanse  sprawozdawczości, 
rozliczenia, przekazywania, przede wszystkim moim zdaniem powinien to być 31 grudzień czy 
tego roku czy przyszłego, naprawdę proszę się zastanowić

Pani Burmistrz – ja uważam, że uchwała ta nie powinna być zmieniana, bo sprawy są już daleko 
zaawansowane i przygotowane. Obawa dyrektorów, że może ni być księgowych równie dobrze 
może to wystąpić w lutym albo w marcu i jakikolwiek byśmy przyjęli termin realizacji tej uchwały 
i albo likwidujemy i trzeba to zrobić tak jak przewidują to przepisy a najlepiej z końcem roku 
budżetowego i  szkoły  zaczynają  nowy rok budżetowy albo  przestańmy się  w to bawić  i  nie 
likwidujemy biura 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ja  bym  chciała  poznać  opinie  dyrektorów.  Czy  ktoś  z 
Państwa dyrektorów chciałby zabrać głos

Dyrektor p. Wolska – jeżeli mamy odpowiadać, bo i tak odpowiadamy właściwie pośrednio, bo 
bezpośrednio  to nie  są  nasi  pracownicy  merytoryczni  i  chcieli  byśmy mieć  pod sobą swoich 
pracowników księgowych,  płacowych jak  by  się  to  nie  nazywało.  Kwestia  jest  tego typu,  że 
dowiadujemy się z dnia na dzień o kolejnych procedurach, jakimi bylibyśmy zobligowani,  aby 
powołać głównego księgowego a na takowego musi być rozpisany konkurs a nawet ogłoszenie 2 
tygodniowe w lokalnej prasie a później musiałby być przeprowadzone rozmowy kwalifikacyjne 
czy też konkurs dzisiaj mamy właściwie końcówkę listopada i zostaje nam właściwie intensywna 
praca do 23 grudnia, więc obawiam się, że jeżeli nie znajdziemy 2 księgowych, bo tutaj były takie 
rozmowy to zostaniemy postawieni z dniem 1 stycznia w stan takiej rozterki, co robimy, a myślę, 
że jeżeli chodzi o sprawozdawczość finansową nie wypowiadam się tutaj do końca, bo się tutaj na 
tym nie znam do końca, ale przecież różne firmy różne są likwidowane nie koniecznie końcem 
roku budżetowego. Także myślę, że byłaby to na pewno dodatkowa praca dla Biura Obsługi, bo 
musiałaby tą sprawozdawczość wykonać i na koniec grudnia i wtedy na koniec ewentualnie lutego 
czy jakiegoś innego miesiąca, ale byłoby to sensowne, że można by było się do tego przygotować 
i byłby na to czas żeby zrobić to naprawdę racjonalnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Panie popierają zdanie, proszę radna Kamińska
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Radna Kamińska – ja powiem tak Pani Burmistrz może się Pani z tym nie zgadzać, ale to ja 
wywołałam ta  burze,  ponieważ  stwierdziłam,  że  Państwo  nie  zdążą.  Państwo  do  końca  nie 
orientowali  się  w  tym  ile  pracy  czeka  ich  nawet  choćby  z  pozyskaniem  nowej  księgowej  i 
zapytałam czy zdążą po pewnych rzeczach orientacyjnie stwierdzili, że nie zdążą nawet z NIP-em, 
o którym nie wiedzieli, że nie może być tak jak jest. NIP jest nadany na Biuro Obsługi już za 
dawnych czasów okazało się, że tak istnieć to nie może i dlatego ja uważam, że jeżeli ma być to 
rozsądnie robione mamy już nie kierować wniosków do sądu o to, że dyrektor zrobił tak czy 
inaczej  żeby to wszystko wyeliminować,  żeby pójść tropem Pani Eli,  które wie, że nie wolno 
pewnych finansów nie przekraczać żeby potem nie było nie ścisłości, jeżeli coś się wydarzy a dwa 
miesiące to nie jest tak dużo, ale przynajmniej będą mieli  orientację prawda, bo co z tego, że 
dzisiaj  likwidujemy i  zostawiamy ich  z  problemem to nie  jest  data  1  stycznie  nie  rozwiązuje 
problemu,  problem  zostaje  tylko  po  prostu  nazwa  się  zmienia  a  nam już  jesteśmy  w  takiej 
społeczności małej, że nie chodzi o to żeby na kogoś zrzucić odpowiedzialność za coś, czego nie 
byli by w stanie wykonać my wiemy fizycznie Pani Ela również wie, że fizycznie księgowych nie 
ma tylko teraz chodzi o to żeby mieli przynajmniej 3 miesiące na to żeby w terenie wyszukać 
pewnych rzeczy. Do tej pory Pani Burmistrz mówi, że było wiele rozmów, ale nie były rozmowy 
takie jak po komisji ostatniej, takich rozmów nie było konkretnych, co ich czeka, co mają przejąć, 
jakie obowiązki. To nie tak fajnie weźmiecie pracowników zrobicie tak to nie jest nie jest takie 
proste, dlatego ja uważam, że mój wniosek jest zasadny

Pani Burmistrz – ja jeszcze mam pytanie do Pani Sekretarz czy po podjęciu uchwały procedury 
kwalifikacyjne, konkursowe można zrobić do końca grudnia?
 
Pani Sekretarz – według zarządzenia jest 14 dni na ogłoszenie, 7 dni na rozmowy i zamknięcie 
mogłoby to nastąpić pod warunkiem, że będą złożone oferty przy pierwszym konkursie..

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze ja uważam, że radni wiedzą jak zagłosować, mamy 
wniosek, aby w § 1 była data 1 marzec, 2009 kto z radnych jest za przyjęciem takiego wniosku? 
Kto jest za proszę o podnisienie reki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 1
Wstrzymało się - 1 
Wniosek został przyjęty 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem uchwały z ta właśnie zmianą, że w § 1 
jest 1 marzec 2009? Kto jest za podjęciem takiej uchwały?
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2 
Uchwała został podjęta 

Uchwała Nr XXIV/231/2008
w sprawie likwidacji Biura Obsługi Szkół i Przedszkoli

(uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego projektu uchwały zmiany 
budżetu gminy Węgorzyno na rok 2008 druk nr 3. Proszę Komisję o opinię
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Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam pytanie Pani Skarbnik w uzasadnieniu w pkt. 2 tam 
gdzie jest zmniejszenie wydatków podpunkt 4 wydatki inwestycyjne pod nazwą boisko w każdej 
gminie 318 tys. zabieramy z tego czy to boisko w każdej gminie to jest to boisko orlik

Pani Skarbnik – tak to samo

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to, dlaczego zabieramy nie będziemy już tego robić?

Pani Skarbnik – będziemy robić zmniejszony jest tylko deficyt i w projekcie budżetu na 2009 
rok już jest przyjęte, jako nadwyżka a żeby było całe milion złotych, bo sześćset cos będziemy się 
mogli starać o dofinansowanie a to jest 318 i są to środki własne gminy

Przewodnicząca Rady Miejskiej –to w tabeli widzę tylko nie zgadza mi się kolumna ósma 
łączne nakłady finansowe 

Pani Skarbnik – tak zgłaszałam to na Komisji, jest już poprawione

Przewodnicząca Rady Miejskiej – może informacyjnie tylko zapytam w tabeli mamy zadanie 
21 przebudowa drogi do Gardna 400 tys. na 2009, czy te 400 tys. to jest na to odwodnienie samo?

Pani Burmistrz – przełożenie odcinka bruku, odwodnienie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze, czy są jeszcze jakieś pytania w tym punkcie? nie 
widzę przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały jak mówi o tym druk nr 3? 
Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/232/2008
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2008

(uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – projekt uchwały na druku nr 4 zmiany w budżecie gminy 
Węgorzyno na rok 2008. Proszę Komisję o opinię.

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, czy są jakieś pytania? Nie widzę przechodzimy do 
głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały jak mówi o tym druk nr 4? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
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Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/233/2008
w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2008

(uchwała stanowi załącznik nr  5  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –kolejny projekt uchwały dziś wprowadzony do porządku nr 
4 a w sprawie zmiany budżetu gminy Węgorzyno na rok 2008. Komisje nad tym już procowały 
więc proszę o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje opracowały takie 
wnioski o wykreślenie z § 1 pkt. 1 cały w § 3 zmienić kwotę z 30.000,00 zł na 21.000,00 zł i 
Komisje po tych poprawkach zaopiniowały pozytywnie.

Przewodnicząca Rady Miejskiej –chyba jest źle wniosek Komisji zapisany

Przewodnicząca  Komisji  Społeczno  –  Oświatowej  p.  Kamińska –  nie,  nie  przepraszam 
bardzo było tak, że na dzisiaj Pani Ela wprowadziła dwie poprawki, o których myśmy mówili, bo 
sołtys  z  Połchowa i  sołtys  z Sielska  chcieli  pieniążki  na  dzisiejszej  sesji  już  żeby móc niemi 
obracać i Pani Ela wpisała i związku z tym paragrafy, które wpisaliśmy na Komisji zmieniły się 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to powiem inaczej ta zmiana 31 na 21 dotyczy w tej chwili § 
2 podpunkt 1

Pani Burmistrz –Wysoka Rado ja chciałam prosić o zwiększenie w tym § 2 w pkt. 1 ta kwotę, 
którą Komisja zaproponowała 21 tys. zwiększyć o 6 tys. czyli do 27 tys., bo jest to niezbędny 
wydatek na OSP Zwierzynek na gaz. Mamy już dwie oferty złożone na wykonanie ogrzewania 
gazowego w OSP Zwierzynek i  zabraknie już są tak wyśrubowane te oferty,  pościnaliśmy co 
mogliśmy i zabraknie nam 6 tys. żeby zakończyć to ogrzewanie gazowe w tym roku. Wykonać i 
zakończyć  zadanie  na  OSP Zwierzynek,  przetarg  na  drogę został  rozstrzygnięty,  umowa jest 
podpisana wykonawca wchodzi tylko jeszcze ten gaz kończy inwestycję. Mam prośbę do Państwa 
radnych żeby to przegłosować 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Panie Mecenasie czy tą propozycje Pani Burmistrz można 
uznać za autopoprawkę?

Pan Mecenas Krzysztof Judek – tak

Strona 22 z 41



Przewodnicząca Rady Miejskiej – to już byśmy nie musieli  głosować tych tutaj  zmian ani 
wniosków, więc teraz mamy tak w § 1 podpunkcie 1 kwotę 6 tys. § 2 podpunkt 1 kwotę 27 tys. 
wniosek Komisji Państwo znają z pierwszego paragrafu podpunkt pierwszy całkiem wykreślić a w 
paragrafie  drugim  kwota  pozostaje  21  tys.  i  teraz  mamy  przegłosować  wniosek  Komisji. 
Autopoprawka  to jest  to co dostajemy przygotowane 6 i  27 i  mamy do tego jeden wniosek 
Komisji.  Bez 6 i  nic  w tym miejscu i  paragrafie  drugim 21.  Ale wiemy, że jeżeli  przyjmiemy 
wniosek  Komisji  to  nie  domkniemy  realizacji  zadania  Zwierzynek.  Dlatego  moja  prośba 
przychylić się do autopoprawki Pani Burmistrz i nie przyjąć wniosku Komisji. Jeśli nie ma pytań 
przechodzimy do głosowania. Wniosek Komisji, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji? Kto 
jest za proszę o podniesienie ręki. 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 0
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 10 
Wniosek nie został przyjęty 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy  do głosowania  uchwały  z  autopoprawką 
zmienionej.  Kto jest  za  przyjęciem takiego  projektu  uchwały  z  dzisiejsza  autopoprawką Pani 
Burmistrz? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/234/2008
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2008

(uchwała stanowi załącznik nr  6 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –kolejny  projekt  uchwały  na  druku  nr  5  jest  to  projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/210/2008 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 21 
października 2008 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień w 
tym podatku. Komisje proszę o opinię 

Przewodnicząca Komisji  Społeczno – Oświatowej p.  Kamińska – Komisję  zaopiniowały 
pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję.  Wczoraj Regionalna Izba Obrachunkowa miała 
stwierdzić nieważność części uchwały, którą właśnie mamy dzisiaj zmienić nie znam wyników ani 
postanowień Kolegium, ponieważ nie mogłam się ani dzisiaj ani wczoraj dodzwonić myślę, że ten 
projekt  przedstawiony nam na sesji  jest już przedyskutowany i uzgodniona wersja i  chyba nie 
będzie tutaj.., że w ten sposób też nie można

Pani Skarbnik – tak można i tak trzeba, ten zapis powinien być w poprzedniej uchwale

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze. Są pytania? Nie ma. Przechodzimy do głosowania. 
Kto jest za podjęciem uchwały jak mówi o tym druk nr 5? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
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Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/235/2008
w sprawie zmieniająca uchwała Nr XXIII/210/2008 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 

21 października 2008 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości oraz 
zwolnień w tym podatku

(uchwała stanowi załącznik nr  7  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 6 jest to projekt uchwały w sprawie opłaty od 
posiadania psów. Komisję proszę o opinię

Przewodnicząca  Komisji  Społeczno –  Oświatowej  p.  Kamińska –  Komisje  wnioskują  o 
następujące zmiany w § 3 zmienić zapis z „ opłata od posiadania psów płatna jest bez wezwania 
w  terminie  do  31  marca  roku  podatkowego  w  kasie  Urzędu  Miejskiego  w  Węgorzynie,  na 
rachunek bankowy Urzędu Miejskiego lub u sołtysa” na „opłata od posiadania psów płatna jest 
bez wezwania w terminie do 31 marca roku podatkowego w Banku Spółdzielczym Goleniów 
oddział Węgorzyno, na rachunek bankowy Urzędu Miejskiego lub u sołtysa”. W § 4 wykreślić 
słowa „zobowiązuje się” a dopisać: „Burmistrz winien zwrócić się do” administratorów (…)

Radny Kołodyński – wnioskuję o to, aby odrzucić poprawkę Komisji dotycząca § 3 mówiącego 
o tym, że opłata od posiadania psów płatna jest bez wezwania w terminie do 31 marca roku 
podatkowego w Banku Spółdzielczym Goleniów oddział Węgorzyno nie można wskazywać 
miejsca wpłaty, dlatego, że podatnik, może ma płatności internetową, może ma bliżej na poczcie, 
nie można wskazywać miejsca opłat. Należy wykreślić i brzmieć powinno opłata od posiadania 
psów płatna jest bez wezwania w terminie do 31 marca roku podatkowego na rachunek bankowy 
Urzędu Miejskiego lub u sołtysa.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie możemy zawężać i kazać żeby tu przyszedł i żeby tu 
płacił a może sobie w domu w nocy sobie zrobić przelew. Dobrze mamy teraz dwa wnioski. 
Wniosek Komisji podpunkt a głosujemy. Kto jest za jego przyjęciem mamy lepszy. Kto jest za 
proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 0
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 10 
Wniosek nie został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – mamy teraz wniosek radnego Kołodyńskiego wprowadziłby 
on taki zapis paragraf 3 brzmiałby następująco opłata od posiadania psów płatna jest bez 
wezwania w terminie do 31 marca roku podatkowego na rachunek bankowy Urzędu Miejskiego 
lub u sołtysa. Kto jest za takim wnioskiem? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Wniosek został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – mamy jeszcze wniosek Komisji dotyczący, to ja postawie 
taki wniosek, aby ten punkt brzmiał Burmistrz winien zwrócić się do administratorów i 
zarządców budynków i lokali oraz sołtysów o sporządzenie wykazu osób posiadających psy wg 
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załącznika przedłożonego w Urzędzie Miejskim w terminie do 15 marca roku podatkowego. Taki 
jest mój wniosek, ponieważ wniosek Komisji jest niedoprecyzowany. Głosujemy wniosek 
Komisji. Kto jest za wnioskiem Komisji? Proszę rękę w górę
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 0
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 10 
Wniosek nie został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za moim wnioskiem przed chwilą odczytanym. Kto 
jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Wniosek został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do głosowania całej uchwały z przyjętymi 
wnioskami w § 3 przyjęty wniosek radnego Kołodyńskiego, w § 4 przyjęty wniosek 
Przewodniczącej. Kto jest za podjęciem takiej uchwały z takimi właśnie wnioskami. Kto jest za 
proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/236/2008
w sprawie opłaty od posiadania psów

(uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  kolejny  projekt  uchwały  jest  na  druku  nr  7  w sprawie 
wysokości stawek opłaty targowej. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja tu chciałabym jeszcze dodać, że i przeprosić wkradł się 
tutaj jeden mały błąd w tym projekcie uchwały nie dok serowało się pewien zapis, § 4 który 
brzmi, że uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od daty jej opublikowania w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2009. 
Jest to oczywisty jakby błąd oczywista pomyłka on zawiera ten paragraf tylko nie został Państwu 
przesłany w całości. To nawet nie trzeba wnioskiem przyjmować on po prostu tak brzmi w 
całości. Czy są jakieś uwagi? Ja tu jeszcze mam takie pytanie, bo kolejne projekty uchwał mówią o 
zwolnienia czy musi być odrębna uchwała traktująca zwolnienia czy może być w tym paragrafie 
skoro zwolnienia dotyczą zwolnienia z opłaty targowej to wsadzamy w uchwałę dotyczącą tego 
podatku tej opłaty targowej

Pani Skarbnik – takie jest stanowisko RIO a żeby uchwała dotycząca zwolnień była w osobnej 
uchwale 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale mamy zwolnienia np. od podatku nieruchomości i one 
się znajdują w uchwale dotyczącej podatku od nieruchomości

Pan Mecenas Krzysztof Judek – ale to jest wymysł RIO a nie obowiązek

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli nie ma żadnych uwag, a nie ma nie widzę przechodzimy 
do głosowania. Kto jest za podjęciem tej uchwały jak mówi o tym druk nr 7? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki

Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/237/2008
w sprawie wysokości stawek opłaty targowej

(uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –kolejny druk nr 8 w sprawie zwolnień w opłacie targowej i w 
opłacie od posiadania psów. 

Przewodnicząca  Komisji  Społeczno –  Oświatowej  p.  Kamińska –  Komisje  wnioskują  o 
wprowadzenie następujących zmian dopisanie w § 2 pkt. 1 słowa „samotnie” i punkt otrzymuje 
brzmienie  „posiadanie  jednego psa przez emerytów i  rencistów zamieszkujących samotnie  na 
terenie sołectw” a podpunkt b proponowany przez komisję wykreślenie z § 2 pkt. 2 w całości

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  i  z  tymi  poprawkami  projekt  uchwały 
zaopiniowały pozytywnie?

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja jeszcze mam do Pana Mecenasa pytanie, Panie Mecenasie 
ja przepraszam chciałabym się o cos zapytać w § 4 mamy, że traci moc uchwała podany numer w 
sprawie wysokości stawek opłaty targowej i w § 5 mamy, że traci moc uchwała w sprawie opłaty 
od posiadania psów te uchwały na chwilę obecną już nie istnieją, po co je jeszcze raz tutaj mówić, 
że tracą moc myśmy już zabrali im moc w poprzedniej podjętej w druku nr 7 i 6

Pan Mecenas Krzysztof Judek – tak ma Pani rację także tutaj to jest zbędne, bo wtedy moc 
straciłyby podwójnie
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – mój wniosek § 4 by brzmiał uchwała wchodzi w życie w 
terminie 14 dni od daty jej opublikowania w Dzienniku Urzędowym i na tym by się kończyło 
piątego i szóstego by nie było. To jest mój wniosek, kto jest za przyjęciem tego mego wniosku? 
Proszę o rękę w górę
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Wniosek został przyjęty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – jeśli nie ma żadnych innych uwag, mamy jeszcze wniosek 
Komisji  o  skreślenie  w  paragrafie  2  całego  punktu  2  a  w  1  o  dopisanie,  że  osoby  mają 
zamieszkiwać samotnie. Kto jest za wnioskiem Komisji? 

Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 1
Wstrzymało się - 1 
Wniosek został przyjęty 

Radna Kamińska – proszę Państwa może ja powiem, o co chodzi, że są domy gdzie jest babcia i 
oni nie płacą za psa, natomiast, jeśli chodzi o wyłapanie psa wiecie Państwo, że kosztuje to 500 zł 
żeby znaleźć pieniądze na taką działalność to trzeba zrobić taki ruch, bo nie może być tak, że za 
złapanie psa 500 zł a ktoś płaci te 25 zł raz na rok i on szkoduje a drugi podaje i ma racje. Jako 
radna wiem jak to najczęściej wygląda Państwo sołtysi przedstawiali jak to wygląda te opłaty są 
minimalne, bo wszyscy na emerytów. Więc jak chcemy je wyłapać jak chcemy coś z nimi zrobić 
to szukajmy pieniędzy 

Sołtys Rataj – może zwolnić osoby, które przygarnęły bezdomnego psa?

Pani Burmistrz – podoba mi się pomysł sołtysa, dlatego, że ja na www aktualności, co jakiś czas 
zamieszczamy zdjęcie  psiaczka  i  szukamy mu domu.  Faktycznie,  że  jeżeli  ktoś  przygarnie  to 
uważam, że powinien być zwolniony

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja proponuję skoro przekazanie nastąpi w Urzędzie to Pani 
Burmistrz zejdzie do kasy i za tego pieska zapłaci. Nie macie innych wniosków radni?

Radny Kołodyński - ..jeżeli ktoś weźmie psa z przytuliska na podstawie na podstawie 
dokumentu to jest moje spostrzeżenie. Drugie ja rozumiem, że cała uchwała jest jakby bonusem, 
dla co niektórych mieszkańców, a co z takimi, którzy notorycznie łamią prawo? Na przykład pies 
zakłóca ciszę, pies brudzi, tak pies ma szczekać to prawda, ale za tego psa odpowiada właściciel. 
Teraz tak, bo w tej grupie jest ta osoba, która my zwolniliśmy za tego pieska. On za niego nie 

Strona 27 z 41



płaci tak naprawdę jego ten pupilek najbardziej rozrabia. Czy nie można by sformułować takiego 
paragrafu gdzie..takiego delikwenta, że nie przysługuje zwolnienie od podatku takiej i takiej 
osoby, która notorycznie łamie prawo, bo tak naprawdę i tak my zapłacimy za wyłapanie tego psa 
a tu go zwolniliśmy.

Sołtys Sławska – w zeszłym roku na środku Cieszyna zostały wyrzucone 4 szczeniaki jednego ja 
mam, znaczy nie ja babcia karmi, bo ja w rozjazdach, jednego wziął ten Pan Rzepka z Połchowa 
to tam 4 czy 5 psów było wyrzuconych i teraz jak my mamy udowodnić, że my je wzięliśmy. 
Dobrze, że wyrzucili je na środku wsi a nie gdzieś tam w lesie takie też się zdarzają, dlatego nad 
tymi psami trzeba się zastanowić. Proszę Państwa nie oszukujmy się na tych wioskach to każdy 
powinien tego jednego psa mieć. Jesteśmy terenem wiejskim to jest każdemu potrzebne.

Radny Hlib – wniosek formalny o zakończenie dyskusji

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za wnioskiem formalnym o zakończenie dyskusji
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przegłosowujemy  w  tej  chwili  uchwałę  z  wnioskami 
Komisji. Kto jest za przyjęciem takiej wersji uchwały? Kto jest za proszę o podniesienie ręki

Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1 
Uchwała został podjęta 

Uchwała Nr XXIV/238/2008
w sprawie zwolnień w opłacie targowej i w opłacie od posiadania psów

(uchwała stanowi załącznik nr  10  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnego druku, druk nr 9 jest to projekt 
uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od środków transportowych

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy państwo radni chcieliby zabrać w tym temacie 
podatku od środków transportowych?

Radny Kołodyński – projekt uchwały ze strony 27 pierwszy z brzegu ujednolicenie stawki w 
punkcie 1,2,3 i ten który posiada pojazd do 5 ton płaci tyle samo co ten powyżej 10 ton. Co to 
ma na celu?

Przewodnicząca Rady Miejskiej – w tym momencie nie ma Pani Wandzi, ale ta Pani 
powiedziałaby, jakie środki transportu znajdują się w naszej gminie, bo być może ujednolicenie 
nie oznacza, że znajdzie się ktoś, kto będzie poszkodowany w tym temacie. Może się okazać, że w 
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tym dziale mamy jednego i to tego mniszego tego do 5 ton albo odwrotnie. To są naprawdę w 
niektórych przypadkach nawet nie musielibyśmy uchwalać, bo nie ma takiej sytuacji. Ja powiem, 
że w końcu doszło do ujednolicenia bo ja kilka lat w stecz próbowałam ujednolicić i nigdy to nie 
wychodziło i nie dostawałam poparcia ze względu, że to było za dużo tych stawek i radni nie 
mogli się wgryźć. Skoro to już jest projekt przez fachowca przygotowany to widać czarno na 
białym i o to mi chodziło. Są jakieś wnioski? Nie ma. Kto jest za przyjęciem uchwały jak mówi o 
tym druk nr 9? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/239/2008
w sprawie określenia stawek w podatku od środków transportowych

(uchwała stanowi załącznik nr  11  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – projekt uchwały druk nr 10 w sprawie określenia wzorów 
formularzy informacji i deklaracji podatkowych Komisje prosiłabym o opinię.

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie
Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, ja mam taki wniosek chciałabym zwrócić uwag i 
uzyskać poparcie Państwa akceptację po § 4 powinien być 5 i 6 w treści uchwały. Jeśli nie ma 
żadnych uwag Pani wniosków to kto jest za podjęciem uchwały w tej poprawionej wersji. Kto jest 
za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0  
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/240/2008
w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych

(uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 11 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów 
wymiaru podatku rolnego. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca  Komisji  Społeczno  –  Oświatowej  p.  Kamińska –Komisje  wnioskują  o 
następujące zmiany w § 1 kwoty 55,80 zł za 1 q do kwoty 43,00 zł za 1 q. Po tych poprawkach 
Komisje opiniują pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś wnioski?

Radny Cierpisz –.. ja nie będę tutaj dużo komentował bo znany jest temat rolników i wnioskuję 
by pozostawić na tym samym poziomie jak w ubiegłym roku
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – czyli wniosek był na 41

Pani Burmistrz – proszę nie obniżać tego podatku, który już obniżyła Komisja. Proszę Państwa 
podatek  to  dochód  własny  gminy  i  kolejna  obniżka  spowoduje,  że  te  dochody,  które 
zaplanowaliśmy na  przyszły  rok będą o  wiele  niższe  a  chcę  Państwu powiedzieć,  że  PROW 
wchodzi w I kwartale przyszłego roku i będziemy składać wnioski do PROW - u na obszary 
wiejskie  z  różnymi  zadaniami.  Będziemy  musieli  środki  własne.  Jak  nie  będzie  dochodów 
własnych to się pożegnamy, że do PROW – u będziemy mogli złożyć na minimum 6 sołectw, bo 
na pewno na wszystkie nas będzie stać. A jak będziecie Państwo zmniejszać podatki to w ogóle 
nie będzie nas stać. A POM – y są prawie na wykończeniu zostało jeszcze kilka. Jesteśmy gotowi 
na składanie. Sami wiecie Państwo ile jest potrzeb na terenie wsi a jednak podatek rolny jest w 
trzeciej grupie podatkowej i w stosunku do innych gmin to naprawdę podatek nie jest wysoki.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – póki co mamy dwa wnioski najdalej idący jest wniosek 
radnego Cierpisza, żeby obniżyć do kwoty 41,00 zł za q.

Pani Burmistrz -   ja  również tylko dodam żeby radni pamiętali  im niższy podatek rolny  to 
mniejsza subwencja

Radny Cierpisz – chciałbym dodać, że w innych latach mówiono, że to nie dotyczy wsi ale .. 
mówiono, że jeśli będzie ileś tam czy nas więcej w oczyszczalni ścieków to będziecie płacili taniej 
mniej za ścieki. Proszę Państwa to jest to samo nas rolników nikt nigdy nie wspierał zauważcie 2 
lata zero, kredyt to proszę bardzo mogę iść kredyt wziąć ale kochani rolnik bierze kredyt i spłaca 
ten który wziął w zeszłym roku.

Pani Burmistrz – ale proszę zauważyć, że rolnicy do swojej działalności gospodarczej otrzymują 
dotację do każdego hektara, są dopłaty do paliwa więc proszę jeszcze raz porównać do podatków 
np. przedsiębiorstwo gdzie ani nie mają żadnej dotacji a muszą płacić podatki jak wszyscy inni 
więc tutaj przedsiębiorstwom nie obniżamy podatków natomiast dla rolników obniżamy to jest 
tak przyjęte..i tak jest podatek niższy od średniej, ale nie możemy go jeszcze bardziej obniżać 

Radny  Hlib –  wniosek  formalny  przejdźmy  do  głosowania  bo  był  wniosek  formalny  i 
powinniśmy go głosować a nie rozwijać dyskusję 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie słyszała, że to był formalny

Radny Hlib – złożył jako wniosek formalny 41 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale czy był wniosek formalny?

Radny Hlib - tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  to przepraszam nie słyszałam słowa formalny a to  są inne 
procedury. Mamy dwa wnioski Komisji z kwotą 43 i radnego Cierpisza 41. Głosowanie odbędzie 
się w ten sposób, że zapytam się kto jest za jednym wnioskiem a kto za drugim. Dalej idący jest 
wniosek radnego Cierpisza. Kto jest za wnioskiem radnego Cierpisza proszę o podniesienie ręki
„za” 4 głosy. Kto jest za wnioskiem Komisji „za” 6 głosów. Przechodzimy do głosowania całej 
uchwały. Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru 
podatku rolnego gdzie  w § 1 obniżamy kwotę tego podatku do kwoty 43,00 zł.  Kto jest  za 
przyjęciem tej uchwały?  Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
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Za - 6
Przeciw - 
Wstrzymało się -  4
Uchwała został podjęta 

Uchwała Nr XXIV/241/2008
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego

(uchwała stanowi załącznik nr  13 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –przechodzimy do druku nr 12 projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  trybie  bez  przetargowym  na  czas  nieoznaczony 
nieruchomości  gruntowych  oznaczonych  nr  65,  66  i  67  położonych  w  obrębie  nr  1  miasta 
Węgorzyno i nr 46 położonej w obrębie Połchowo, gmina Węgorzyno. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję  ja  mam  pytanie  ostatnia  zmiana  ustawy  o 
samorządzie gminnym z 2008 180 1111?

Pan Mecenas Krzysztof Judek – 1111

Przewodnicząca Rady Miejskiej – bo jedne z przygotowanych projektów uchwały mieliśmy 
1112 w tej mamy 1111 ja bym prosiła to sprawdzić

Pan Mecenas Krzysztof Judek – u mnie jest 1111

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przechodzimy  do  głosowania.  Kto  jest  za  przyjęciem 
uchwały jak mówi o tym druk nr 12? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 1
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta 

Uchwała Nr XXIV/242/2008
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bez przetargowym na czas 
nieoznaczony nieruchomości gruntowych oznaczonych nr 65, 66 i 67 położonych w 

obrębie nr 1 miasta Węgorzyno i nr 46 położonej w obrębie Połchowo, gmina Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr  14 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –przechodzimy do kolejnego druk nr 13 w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w obrębie nr 1 miasta Węgorzyno przy 
ul Jagiellońskiej. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno – Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – tu też taka mała uwaga w podstawie prawnej nie ma tej 
zmiany z 2008 roku jakby nie było proszę o dopisanie. Nie ma wniosków? Kto jest za podjęciem 
uchwały jak mówi o tym druk 13? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/243/2008
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w obrębie 

nr 1 miasta Węgorzyno przy ul Jagiellońskiej

(uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nr 14 w sprawie przyjęcia  programu współpracy Gminy 
Węgorzyno z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2009. Proszę Komisję o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały z 
autopoprawką Pani Burmistrz o dopisanie w załączniku do uchwały w § 3 w pkt. 6 „kształcenia 
umiejętności  pływackich  oraz  poznanie  zasad  bezpiecznego  zachowania  się  w  wodzie” 
zaopiniowały pozytywnie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ja  mam takie  pytanie,  jeśli  można  z  tego,  co  wiem w 
związku z tym dopiskiem, bo chodzi mi, o co wiemy dokładnie, że to robimy pod jedną osobę 
pod jeden klub chodzi mi o to, jeżeli ten klub będzie to robił tylko dla swoich dzieci w klubie to 
jest  to  trochę  nie  uczciwe  czy  możemy zapisać  czy  może  zapisane  powinno  być,  że  z  tych 
umiejętności  pływackich  powinny  korzystać  wszystkie  szkoły,  bo  to  było  by  wtedy  logiczne 
dawanie pieniędzy na coś, z czego korzystają wszyscy, bo jeżeli damy żeby tylko korzystała tylko 
„Trójka”,  czyli  klub Państwa Stasiaków to byłoby to trochę nieuczciwe czy  ten zapis  będzie 
dopiero w ofercie czy tutaj trzeba będzie to określić?

Pani  Burmistrz –  wnioskodawcą  jest  Stowarzyszenie  Pana  Stasiaka  a  to,  dlatego,  że  składa 
Stowarzyszenie to jest 80% dotacji z Ministerstwa, przymierzaliśmy się żeby Gmina złożyła to 
jest  pół  na  pół  50 % gmina  na  50% Ministerstwo,  więc  namówiliśmy żeby  jego organizacja 
złożyła i to jest na wszystkie szkoły na wszystkie dzieci uczące się, które będą w ramach zajęć w-f 
będą jeździły na basen w Świdwinie na naukę pływania, każde dziecko będzie miało karnet na 
basen na rok szkolny.

Radna Kamińska – nie, nie bo gdyby to było tak jak z tyłu słyszę i tego się obawiałam, że gdyby 
to dzieci należące do Klubu to byłoby ograniczenie

Pani Burmistrz – nie, poprosiliśmy Pana Stasiaka żeby on wystąpił, jako ten beneficjent a to 
będzie prowadził wszystkie trzy szkoły. Ja nie wiem czy rozmawialiśmy ze Spartą, ale Sparcie coś 
nie pasowało, namówiliśmy Pana Stasiaka i cały projekt napisał Urząd Pani Kasia Zduńczyk..Pan 
Stasiak się zgodził będzie mu pomagać, bo będzie to na pewno bardzo dużo pracy a szkoły też 
biorą na siebie część obowiązków

Radna Kamińska – a jest to w porozumieniu ze szkołami tak? 
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Pani Burmistrz – tak

Radna Kamińska –a to nie mam pytań

Pani Burmistrz – tak dlatego, że w budżecie każdej szkoły planowane jest 20% jako udział 
własny na ten wyjazd do Świdwina. Dzieci trzeba zawieść, przywieść musi być opiekun

Radna Kamińska – dobrze tylko teraz tak jeszcze jedno pytanie skoro Pani powiedziała 20% 
czy te 20% to żeście Państwo nie zdążyli do budżetu szkoły czy szkoły mają w budżecie znaleźć 
żeby to było jasne

Pani Burmistrz – mają znaleźć w budżecie szkoły SKS zamiast kopać piłkę pojadą na basen 
także jedno ma wejść w drugie

Radna Kamińska – ja uważam, że to jest nie uczciwe Państwo, jedno z organizacji korzysta z 
tego, bo inni w Runowie w szkole jest super boisko będzie super boisko i będą kopać piłkę więc 
dlaczego mają 

Radny Hlib – chciałem zwrócić uwagę każde działanie organizacji pozarządowej jest 
organizowany konkurs do którego każda organizacja możne przystąpić więc mówicie tutaj, że to 
jest konkretnie pod Andrzeja i Aśkę czy tam kogokolwiek jest ciut niesmaczne

Radna Kamińska – nikt czegoś takiego nie powiedział proszę mi tego nie wmawiać

Radny Hlib – ale ja Pani niczego nie wmawiam tylko rzucamy to nazwiskami ale konkurs jest 
ogłoszony dla wszystkich możemy się spodziewać niespodzianki ze Świdwina, która też może 
złożyć ofertę

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale nie mamy na terenie nikogo innego w tym temacie Pani 
Burmistrz wytłumaczyła, że rozmawiała z innymi organizacjami i nikt nie chciał się tego podjąć i 
znalazła innego więc my na dzień dzisiejszy wiemy kto jest tym zainteresowany

Radny Hlib – zgłaszam formalny wniosek o zakończenie dyskusji

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam jeszcze uwagę w § 3 myślę, że oczywistym jest, że 
chodzi o zadanie ustala się priorytetowe zadania własne Gminy, które mogą być zlecane bądź 
powierzane w 2009 r. Pani Burmistrz autopoprawkę przyjmuje?

Pani Burmistrz - tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej –nie ma innych pytań? Przechodzimy do głosowania. Kto jest 
za podjęciem uchwał? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/244/2008
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
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publicznego na rok 2009”

(uchwała stanowi załącznik nr  16  do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 15 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązania Problemów Alkoholowych na 2009. Proszę Komisję o opinię 

Przewodnicząca Komisji Społeczno Oświatowej p. Kamińska – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, radny Hlib proszę 

Radny Hlib - § 1 Przyjmuje się Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych dopisać Profilaktyki

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Burmistrz autopoprawką przyjmuje?

Pani Burmistrz – tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja mam jeszcze takie pytanie Panie Mecenasie czy Gminna 
Komisja zajmująca się tym problemem powinna się nazywać Gminną Komisją Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? Chodzi o tą profilaktykę, jak powinno być, bo 
przyjmujemy program profilaktyki natomiast Komisję mamy inną. Komisja jakby nie działała 
profilaktycznie

Pan Mecenas Krzysztof Judek – zaraz sprawdzę w ustawie, która nam problem rozwiąże

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a ja podzielę się pewnymi spostrzeżeniami w § 2 mówi o 
diagnozie diagnoza sytuacji w gminie i mieście Węgorzyno my już mamy posterunek policji czy 
dalej rewir dzielnicowy

Radny Hlib – posterunek policji na 100%

Przewodnicząca Rady Miejskiej – to teraz tak w pkt. 1 mów przeprowadzono 340 interwencji 
domowych związanych z nadużywaniem alkoholu. Posterunek Policji w Węgorzynie nie prowadzi 
statystyki  w  przedmiocie  ilości  przeprowadzonych  interwencji  domowych.  Punkt  5 
przeprowadzono (brak danych) rozmów profilaktycznych z osobami nadużywającymi alkohol

Pan  Mecenas  Krzysztof  Judek –  Komisja  w  ustawie  ma  w  nazwie  tylko  rozwiązywanie 
problemów, ale w zadaniach ma również profilaktykę

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  rozumiem  czyli  jest  dobrze,  widzę,  że  nie  ma  innych 
wniosków przechodzimy  do głosowania.  Kto  jest  za  przyjęciem uchwały  z  ta  autopoprawka 
kosmetyczną? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie

Uchwała Nr XXIV/245/2008
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w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów Alkoholowych na 
2009

(uchwała stanowi załącznik nr  17 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk 16 przenieśliśmy, druk 17 w sprawie kierunków 
działania Burmistrza w zakresie budownictwa socjalnego w Gminie. Proszę Komisje o opinię

Przewodnicząca Komisji Społeczno Oświatowej p. Kamińska – Komisje wnioskują o 
wycofanie tego projektu uchwały do momentu analizowania budżetu żebyśmy wiedzieli, o jakich 
pieniądzach mówimy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie ma innych wniosków? Kto jest za wnioskiem Komisji o 
oddaleniu?
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – wprowadzony druk nowy nr 18 w sprawie  upoważnienia 
Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu współfinansowania z Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Komisje miały? Nie miały. Proszę Pani Burmistrz żeby wiedzieć, o co chodzi

Pani Burmistrz – tak Wysoka Rado w tej informacji o funduszach tam jest wymieniony ten 
projekt,  ale OSP Sielsko podobnie jak Runowo i Węgorzyno składaliśmy wnioski do Kapitału 
Ludzkiego, który prowadzi Wojewódzki Urząd Pracy w Szczecinie. OSP Runowo dostało środki i 
uchwalę Rada podjęła na poprzedniej sesji teraz dostaliśmy informację, że również OSP Sielsko 
otrzymało środki na realizację projektu i tez jest taka uchwała wspierająca wymagana natomiast 
OSP Węgorzyno dostaliśmy informację, że nie otrzyma środków, ponieważ nie jest na terenie 
wiejskim 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Burmistrz to wszystko

Radny Hlib - ..

Pani  Burmistrz –  100%  Kapitał  Ludzki  tutaj  gmina  nic  nie  dopłaca..to  jest  tak,  że 
współfinansowanego z europejskiego funduszu społecznego, bo rozumiem, że tu chodzi o ten 
zapis w §1

Radny Hlib - nie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest za proszę o 
podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 10 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0 
Uchwała został podjęta jednogłośnie
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Uchwała Nr XXIV/246/2008
w sprawie upoważnienia Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu 

współfinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego

(uchwała stanowi załącznik nr  18 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  wyczerpaliśmy  punkt  uchwał  przechodzimy  do  punkty 
odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 
Pani Burmistrz proszę

Pani Burmistrz – Pani radna Kamińska zamontowanie lampy przy Bibliotece w Runowie nie 
będę mogła załatwić to w tym roku, ponieważ Pan Bot dostał trzy lampy dodatkowo dostał na 
nasze prośby i te trzy lampy rozdysponowałam do Wiewiecka jedna do Zwierzynka i jedna w 
Sielsku koło Pana Marcinów także ta lampa Pani radna na przyszły rok

Radna Kamińska -  ale Pani Burmistrz to już drugi rok ta interpelacja 

Pani Burmistrz – to, co dostaniemy od energetyki to co od nich wyrwiemy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przepraszam Pani Burmistrz sołtys w tym temacie?

Sołtys Wyciszkiewicz -  ..ja  miałem lamy i w ramach konserwacji  miało to być..teraz starsze 
babki idą do kościoła i w parku jest bardzo ciemno ja dwie lamy mam załatwione 

Pani Burmistrz – tylko żeby te lampy energetyka położyła dobrze tylko czy te lampy będą się 
nadawać. Odjazdy uczniów przeanalizujemy wtorek środa nie ma o godzinie, 12 bo wycofałam, 
bo po kilka dzieci w niektórych autobusach 

Radna Kamińska – ale Pani Burmistrz to jest naprawdę krzywdzące bo te maluch siedzą teraz 
akurat.. dzieci czekają po 4 godzimy te maluchy

Pani  Burmistrz – tak,  ale  jeżeli  są  nauczyciele  są  lekcje  to wtedy nie  siedzą to jest  sytuacja 
awaryjna 

Radna Kamińska – ja rozumiem jest bus, więc możemy go wykorzystać 
 
Pani Burmistrz – dobrze przeanalizujemy. Pan radny Hlib Mieszewo Siedlice droga wojewódzka 
tam będziemy interweniować w drogach wojewódzkich. Sielsko Mieszewo sprzedaż budynków 
po szkole ja nie wiem proszę Państwa skąd się biorą takie informacje, że Burmistrz zamierza 
sprzedać budynki po szkołach w Sielsku i w Mieszewie, bo nigdzie w ogóle nie ma takich planów 
zamierzeń a wręcz odwrotnie wydałam już zarządzenie do organizacji zespołów przedszkolnych 
w  Sielsku  i  w  Mieszewie  to  jak  może  być  budynek  sprzedany  tak,  więc  jest  to  jakieś 
nieporozumienie.

Sołtys  Sielska –  bo dlatego,  lista  jakaś tam jest  i  żeby mieszkańcy podpisywali  o  sprzedaży 
świetlicy i szkoły i skąd to się wzięło, jakaś lista jest, że są przeciwni ja o tym nie wiem..

Pani Burmistrz – nie absolutnie, ja bym prosiła Pana sołtysa, aby..tak, bo ktoś ludzi wprowadza 
w błąd po prostu,  w szkołach są biblioteki.  Dieta  dla  sołtysów i  tu było pytanie  czy będzie 
zapłacona myślę, że tą sprawę może z Panią Przewodniczącą wyjaśnimy, bo to chodzi o ostatnia 
sesje 
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  pieniądze  wydaje  Pani  Burmistrz  moje  kompetencje  to 
zwołanie sesji i prowadzenie jestem spiker

Pani Burmistrz – jest odpowiedź z RIO to nie tak wygląda Pani Przewodnicząca 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja się tak nie zgadzam z RIO ja rozmawiałam z Panem 
mecenasem i mam nic nie robić nie? Procedury tej listy i wypłaty swoimi torami się toczą 

Pani Burmistrz – dobrze. Pan radny Kaliciński sprawa Nowego Światu chodziło o drzewa tak 
jak pamiętam będzie to przekazane na stanowisko i na wysokości PZZ zapada się asfalt tu myślę, 
że  słyszał  się  szef  z  Zarządu Dróg i  będzie  to jutro przekazane.  Pan radny Szymko sprawa 
fotoradaru gdzie jest ustawiany ja właściwie nie konsultuje gdzie on ma stać jest tylko założenie, 
że w miejscach niebezpiecznych, że to nie na zasadzie polowania na mieszkańców 

Radna Kamińska – czy on zarabia na siebie już?

Pani Burmistrz – tak, oczywiście część mandatów jest już zapłaconych na pewno jest na drodze 
powiatowej,  wojewódzkiej,  krajowej,  nie obstawiamy dróg gminnych,  więc tylko te najbardziej 
niebezpieczne

Radny Kołodyński – ..Pani Burmistrz proszę zwrócić uwagę temu człowiekowi, ponieważ on 
już staje na drogach krajowych między Winnikami a Cieszynem to jest żenujące niech po prostu 
staje faktycznie tam gdzie są stwarzane niebezpieczeństwa, bo jeżeli ktoś obcy z innego powiatu 
mówi, że wasz strażnik to próbuje już na krajówce to mi aż przykro jest 

Pani Burmistrz – proszę Państwa Strażnik ma tak ustalone,  że obsługuje radar chyba raz w 
tygodniu, następnie rano jest do 10 ma taki obowiązek, bo związku z tym sporo ludzi przychodzi 
właśnie płacić mandaty na miejscu albo wyjaśnienia różne do Strażnika, więc ma obowiązek być 
w biurze  a  potem ma iść  w teren.  Strażnik  ma  pomoc jest  Pani,  która  jest  w  ramach prac 
interwencyjnych, która wprowadza to wszystko do sytemu, bo tam jest bardzo dużo pracy tak, że 
strażnik nie siedzi przy komputerze, ale później musi jeszcze wszystkie te dokumenty podpisać 
ona robi wszystko za niego, ale on musi wszystko podpisywać także te pracy biurowej tez ma 
związanej z radarem natomiast potem o 11 ma być w terenie on ma ustalony grafik, że ma być na 
terenie wsi, że ma robić obchód miasta teraz ma obowiązek jak jedzie na teren wsi to zawiadomić 
sołtysa żeby się spotkać z sołtysem. Także myślę,  że teraz ma problem, bo chyba samochód 
rozbił i nawet chciał z tego powodu, nie może dojechać w teren tłumaczy się mi, że nie ma, czym 
dojechać,  pomyślałam, że  trzeba ten problem rozwiązać  i  ma pojechać  w teren we własnym 
zakresie mnie już nie interesuje, czym dojedzie. Więc w ogóle chciał odejść z różnych powodów, 
ale zostały, więc to nie jest tak, że to jest tak łatwa praca. Odśnieżanie nieruchomości my, co roku 
wydajemy takie  komunikaty  przypominamy o obowiązku,  że  właściciel  ma na  granicy  swojej 
posesji w ciągu pieszym na chodnikach usuwać śnieg błoto usuwać wszyscy wiedza oczywiście, że 
powtórzymy ten komunikat ponownie przypomnimy tą sprawę. Jak już jesteśmy przy odśnieżaniu 
to chcę powiedzieć, że ta zima, co była to nie zaskoczyła Gminy Węgorzyno, bo Pan Makarski, 
który wykonuje usługi utrzymania dróg i na drogach powiatowych i na terenach gminnych i całą 
ma Gminę poza droga wojewódzką tą 151 i droga krajową nr 20 to całą akcję zimową prowadzi 
Pan Makarski. Ja jeszcze w sobotę obdzwaniałam sołtysów do niektórych się dodzwoniłam, jakie 
są  drogi  na  terenie  gminy,  wszystkie  drogi  tak  jak  powiedział  szef  przejezdne.  Wiem  od 
niektórych ludzi, że nawet miast nie były nie przejezdne. Nawet myślałam żeby wziąć strażaków 
do  centrum  żeby  śnieg  usunąć,  ale  na  razie  nie.  Sielsko  przystanek  mamy  skargę  Pana 
Podgórskiego mamy to jeszcze  raz  rozpatrywać uzgodniłam,  że  ma być  szkoła otwarta  żeby 
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dzieci nie czekały na autobus tylko już od 6: 30 są w szkole, szkoła jest otwarta mogą czekać, bo 
ja nie wiem, od której rodzice pracuję

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – już od 7 pracują 

Pani Burmistrz – ale Panie kolego leśniczy Pan Podgórski jest podleśniczym ja nie wierze, że on 
ma taki czas pracy, że nie może dziecka zawieść na przystanek 

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – przecież on zawozi codziennie rano, rano nie ma 
problemu, ale popołudniu 

Pani Burmistrz – proszę Państwa jak kiedyś Gmina miała umowę na przewozy z firmą EJ to 
mogliśmy sobie ustalać trasy podrzucać dzieci teraz usługi dowożenia dzieci do szkół świadczy 
firma,  która ma linie  komunikacyjne  umowę z Marszałkiem na usługi  przewozowe i  czas na 
przystanku  jest  ściśle  ustalone  z  Marszałkiem  i  przesunięcie  o  15  minut  rodzi  jakieś 
konsekwencje. My kupujemy bilety dla dzieci miesięczne to jest firma, która obsługuje na terenie 
gminy trasy i dzisiaj Burmistrz nie może powiedzieć Panie Paraszczak niech Pan sobie pojedzie i 
dowiezie dzieci z kolonii, bo oni muszą nanieść zmiany na wszystkich przystankach na terenie 
gminy przesunąć, jeżeli on 15 minut musi jechać to 15 minut wcześniej musi być w jakiejś wsi 
odebrać  dzieci.  My analizowaliśmy  to  z  Panem Romańskim i  naprawdę  dla  dwojga  dzieci  z 
kolonii Sielsko trzeba będzie przekopać całą linię Pan Paraszczak właściciel tej firmy mówi, że 
jest to niemożliwe 

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – myślałem, że na dowóz dzieci był zorganizowany 
przetarg, bo dowóz dzieci jest zadaniem gminy do szkoły 

Pani Burmistrz – to zostało zmienione, że przetarg jest ogłoszony, ale nie na kilometr tylko na 
ilość.. cenę biletu miesięcznego na ucznia 

Wiceprzewodniczący  Rady  p.  Szymko –  jest  taka  sytuacja,  że  autobus,  który  wozi  dzieci 
również  podobno  sprzedaje  bilety  i  wozi  ludzi  i  jest  taka  sytuacja,  że  dziecko  takie  małe 
przychodzi do domu i mówi tato czy mamo dzisiaj wchodził taki i taki Pan tak nagazowany, że 
nie mógł przy nim siedzieć..przecież to jest zadanie gminy i to jakoś nie bardzo funkcjonuje 

Pani Burmistrz – ale w tej kadencji mamy zmienioną zasadę, że nie płacimy za kilometr tylko 
płacimy za ucznia i wykupujemy bilet miesięczny i jest to korzystniej dla gminy dlatego, że jest o 
wiele taniej kupić bilet dla ucznia na trasie niż płacić przewoźnikowi za kilometr. Ja przyjmuję tą 
uwagę i będziemy jeszcze analizować, bo to nie jest zadanie łatwe. Pan radny Kłosiński to też są 
podobne odcinki,  jeżeli mamy wysłać przewoźnika do Sielska na kolonię to, dlaczego dzieci z 
Sulic idą przez całe Sulice do asfaltu i tam czekają na autobus.

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – to może Połchowo też wyłączyć, bo tam do szkoły 
jest 1700 m do Szkoły w Runowie 

Pani Burmistrz – Pani radna Kuźmińska sprawa PUWiSu ja bym prosiła żeby te osoby, które 
przychodzą na dyżur konkretnie mówią, jaki jest problem z wodą żeby po prostu te nazwiska 
przekazywać do Urzędu i wtedy będzie Pan Bot monitował, bo tak przychodzi osoba cos mówi

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  po prostu  powiem tak mnie  traktują  jak  ostatnia  deskę 
ratunku byli u Pani, Pani obiecała, że załatwi
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 Pani Burmistrz – nie, nie ja bym naprawdę prosiłabym, aby te nazwiska z dyżuru trafiły do nas 
do Urzędu żebyśmy mogli pomóc tym ludziom 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja dostaje od Państwa pisma z pieczątką, że już wpłynęło do 
Urzędu to poco ja mam jeszcze jedno koło zataczać i te nazwiska z powrotem do was, z ulicy 
Drawskiej

Pani Burmistrz – a to wiem ulica Drawska to ciągnie się od kilku miesięcy Pan Łowkiet swoje 
PUWiS swoje 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale  Pani Burmistrz takich jak Pan Łowkiet  jest dużo na 
naszym terenie 
Pani Burmistrz – Pan Łowkiet jedna wspólnota i jeszcze druga, które kwestionują jakiś zapis w 
umowie i jest wyznaczony termin spotkania dwóch wspólnot z przedstawicielem. Pan Łowkiet 
jest u mnie cały czas, co otrzyma pismo z PUWiSu..ja przekazuję sprawę do PUWiSu on twierdzi, 
że jest wszystko w porządku 

Sołtys Rataj – mięliśmy spotkanie z PUWiSu i to nie są takie pojedyncze przypadki to jest kocioł 
niesamowity z fakturami, liczniki się nie zgadzają 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ..może nie powinnam tego mówić, ale ludzie wpłacają inną 
kwotę niż wynika to faktur nie wiem, jakie będą konsekwencje tego uważają, że tyle i tyle powinni 
zapłacić i tyle wpłacają, mimo, że faktura opiewa na więcej, bo są jakieś dodatkowe jakieś coś 
wliczone to się naprawdę może skończyć tragicznie.

Pani  Burmistrz – ja  tutaj  z korzystam z sugestii  Pani  Przewodniczącej  i  zrobię  zebranie  na 
terenie  miasta  z  PUWiS,  ogłosimy  i  zaprosimy  mieszkańców  o  wyjaśnienie  sobie  pewnych 
kwestii. Chociaż powiem Państwu, że codziennie w piątek działa punkt obsługi klienta na ulicy 
Drawskiej i przychodzą mieszkańcy i wyjaśniają wszystkie sprawy, jakie im się nie zgadzają, ale 
będziemy dalej sprawę wyjaśniać. Droga Gardno i Ginawa, droga Gardno to projekt jest zlecony 
podkłady geodezyjne są zlecone i droga Ginawa jest inwestycja zaplanowana tam udział własny 
20.000 zł, ale na te 20.000 zł nie podejmowałam żadnych działań. Zadanie Sielsko to tak jak 
mówiłam 21 złożyliśmy do tego programu rządowego i tam jest, 50 na 50 czyli tam jest 400 z 
czymś tysięcy, 50 % Rząd 50% my. Pani Przewodnicząca miała jeszcze pytanie w sprawie Komisji 
wspólnej 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  Pani  przesłała  mi  pismo  zarzuty  przedstawione  ja 
poprosiłam o wyszczególnienie, kiedy te Komisje były nazwiska radnych, których bez podstawnie 
wg Pani pobierały te i na to już nie dostałam

Pani Burmistrz – nie ja nie będę tego Pani Przewodnicząca wyjaśniać tylko zwróciłam uwagę, że 
zgodnie ze statutem z odpowiednim paragrafem mam wątpliwości czy Komisje wspólne, które się 
odbywają powinny rozpatrywać uchwały w ramach swoich kompetencji  czy faktycznie tak się 
dzieje. Po kontroli NIKu wiem już, na co kontrolujący zwracają uwagę literalnie biorą zapisy czy 
w uchwałach czy w porozumieniu czy w umowach i może to rodzić skutki jakieś, że załóżmy 
Komisja Społeczno – Oświatowa zajmowała się na posiedzeniu wspólnym nieswoim uchwałami i 
wzięła za to dietę i jak takie kontrolujący przyjdzie i postawi mi taki wniosek 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  Pani  Burmistrz,  jeżeli  Pani  pismo  kończy,  że  prosi 
Przewodniczącą o podjęcie działań celem wyeliminowania wyżej wymienionej praktyki to ja bym 
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prosiła  o  podanie  konkretów,  ponieważ  żebym  bardziej  zrozumiała  temat  to  musiałabym 
wiedzieć, które spotkania, narady, Komisje Pani kwestionuje

Pani Burmistrz – dobrze możemy sobie to omówić, ale jest problem. Pani Kamińska Runowo 
oświetlenie chodziło o inwestycję w Runowie 

Radna Kamińska – tak, bo na Komisji  dowiedzieliśmy się,  że Runowo wieś nie ma jeszcze 
projektu do końca dopiętego, dlatego pytam, bo zależy mi na tym powiem tyko tyle, że jak w 
marcu złozyłam interpelacje w końcu zrobić Pani powiedziała, że za wczesnie, po co Pani tak 
szybko z tym wyskakuje a dzisiaj jest listopad 

Pani  Burmistrz –  proszę  Państwa  jeszcze  dzisiaj  musiałam  interweniować  u  sołtysa  żeby 
mieszkanka  Runowa  wsi  zgodziła  się  żeby  kabel  poszedł  przez  jej  działkę,  bo  nie  chciała 
podpisać dokumentów także inwestycja była zagrożona 

Radna  Kamińska –  ja  chce  tylko  powiedzieć  tyle  Pani  Burmistrz  to,  co  powiedziałam  na 
Komisji ja uważam, że Pan Idzik zawalił sprawę powinien to zrobić szybciej i na dzień dzisiejszy 
nie było by problemu

Pani Burmistrz – proszę Państwa projekty zostały zlecone gdzieś czerwiec, projektant w dwóch 
projektach zrobił błędy i musiały wrócić do dalszych uzgodnień, bo pojechał sobie z kablem a po 
prostu nie uzgodnił sobie z właścicielem gruntu dopiero wychwycił to Pan Idzik i oddał projekty 
do  poprawki  niestety  to  wszystko  zabiera  czas  a  jeszcze  dzisiaj  były  potrzebne  uzgodnienia 
właściciela  to  już  składamy o  pozwolenie  na  budowę..  Pan  Radny  Kołodyński  sprawa  OSP 
chodziła tam o mycie samochodu, więc Panie radny ja nie rozmawiałam z Panem, bo ja nie mam 
czasu indywidualnie

Radny Kołodyński – Pani zwracam uwagę, że jest odpowiedź dana, że rozpatrzy Pani.. i jest 
odpowiedz, że została sprawa nam lekko pogrożono ja tylko tak zwróciłem uwagę to, że nikt z 
nami zemną nie rozmawiał

Pani Burmistrz – sprawę przekazałam do Pana Palucha a Komendant rozmawiał nie wiem czy z 
Naczelnikiem czy z Prezesem

Radny Kołodyński – z nikim nie rozmawiał od tak sobie po prostu

Pani  Burmistrz –  uzgodniłam  z  Panem  Paluchem,  że  na  wszystkich  remizach  zakładamy 
wodomierze 

Radny Kołodyński – Pani Burmistrz żeby praktycznie zakończyć ten temat, tak naprawdę w czy 
to  Pani  pomorzę,  że  Pani  założy  te  liczniki?  Czy  ja  samochód  strażacki  nie  swój  prywatny 
strażacki umyję na 3- go Maja czy przy innym hydrancie to i tak będę go musiał go umyć sprzęt 
po  pożarze  węże  specjalnie  się  myje  myjką  pod  wysokim  ciśnieniem  takiego  ciśnienia  nie 
posiadamy na remizie myjemy węże na ulicy 3- go Maja na przykład to, co Pani nam założy 
licznik na 3 - go Maja na hydrancie można wskazać hydranty gdzie będziemy brać na cele nie 
gaśnicze można wskazać, ale to nie ma sensu żadnego.

Sołtys Słomiński – zawsze myłem węże przy hydrancie.. Pan z lotnej chciał mnie ukarać .. nie 
wolno myć i koniec..
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Pani Burmistrz – drugie Pana pytanie czy przeproszę Pana Brodzińskiego? Nie przeproszę, bo 
uważam,  że  mam rację.  Akcja  zimowa  to  już  tutaj  wyjaśniałam wyjaśnił  też  Pan Kierownik 
Zarząd Dróg Powiatowych to wszystkie interpelacje.

Ad 7

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  punkt  ten  został  wyczerpany  kolejny  wolne  wnioski  i 
komunikaty

Radny Hlib – ja chciałem tutaj i .. wczoraj byliśmy z Panią Kasią na uroczystym zakończeniu 
Wojewódzkiej Akademii Sołtysa.. i teraz tak będzie druga edycja z tego, co było zapowiadane i 
tutaj bym zaapelował do naszych sołtysów fajna rzecz więcej  szczegółów na pewno zna Pan 
Zbyszek, ponieważ ja to tylko z grubsza liznąłem wczoraj. Wiele możliwości, wiele szans i wiele 
wiedzy i próbujcie w następnej edycji drodzy Państwo, bo naprawdę warto a więcej szczegółów 
to na pewno Pan Zbyszek udostępni

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto z Państwa jeszcze, bo ja mam formalne rzeczy więc nie 
przedłużajmy wpłynęło pismo do Rady ze Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim prośba o 
wsparcie finansowe V Gminnego Konkursu Plastycznego na stroik wigilijny i kartkę świąteczną 
organizowane przez naszą placówkę podane konto jeśli ktoś chciałby wpłacić to Pani Ania udzieli 
tego numeru spisze na karteczce.  Kolejne  pismo Rzecznik  Dyscypliny  Finansów Publicznych 
przy Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie pismo do Przewodniczącego Rady Miejskiej 
(odczytanie  pisma).  Również  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  otrzymała  pismo  od  Zarządcy 
Krzysztofa  Owodzin  ze  Złocieńca  to  była  sprawa  Pana  Drapsy,  którą  na  poprzedniej  sesji 
rozpatrywaliśmy tą skargę (odczytanie pisma). Jak pamiętam to mówiono nam ostatnio na sesji, 
że ten Pan jest bardzo ciężki do współpracy, że nie odpowiada na pismo niestety Pan załączył 
kserokopie pism gdzie 30 września pismo wpłynęło do niego 13 października a on już 15 odpisał 
i 17 tutaj była jego odpowiedź gdzie podaje, że na inne pisma ma również daty wpływu, kiedy 
przyszły  do  Urzędu  i  nie  wiem my już  wypowiedzieliśmy  się  w tej  sprawie  i  to  potwierdza 
słuszność  naszej  decyzji.  Chciałam  jeszcze  poinformować,  że  10  listopada  brałam  udział  w 
wielkiej  uroczystości  10  lecia  samorządów  wojewódzkich  RP  w  Operze  na  Zamku  Książąt 
Pomorskich w Szczecinie. 11 listopada w Węgorzynie w naszym Kościele Parafialnym odbyła się 
msza za ojczyznę intencja od Rady Miejskiej, po mszy zostało podziękowanie Bogu za tą opiekę i 
złożone  kwiaty  przy  ołtarzu a  po  mszy wraz z  innymi  osobami  było złożenie  kwiatów pod 
pomnikiem  gdzie  również  Rada  złożyła.  Na  koniec  zapraszam do  lektury  projektu  budżetu. 
Przechodzę do kolejnego punktu zamykam XXIV Rady Miejskiej w Węgorzynie dziękuję.

Protokół  sporządzono  w  1  egzemplarzu,  zawiera  41  ponumerowanych  stron  oraz  18 
załączników. Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodnicząca Rady Miejskiej

          Monika Kuźmińska

Protokołowała:

Anna Adamów
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